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Vážení èitatelia Kálnických ozvien! Práve teraz zaèína-
te èítaś posledný rozhovor s pánom starostom v tomto 
volebnom období. Ïalšie ozveny vyjdú až po Novom 
roku, kedy už budeme maś nové obecné zastupite¾stvo, 
a teda aj nového (èi staronového) starostu. Ôsme stret-
nutie s pánom starostom Ing. Jánom Krchnavým za-
èneme otázkou:
Pán starosta, aké boli pre vás uplynulé štyri roky 
na èele obce? Pretože o stránku ïalej hodnotíte 
volebné obdobie podrobnejšie, tu sa skôr pýtam 

na ¾udský aspekt starostovania - èo vám táto práca dala ako èloveku, 
aké dobré, ale aj zlé skúsenosti ste získali? Pred nástupom do funkcie sta-
rostu som bol šesś volebných období poslancom OZ. Úzko som spolupracoval 
s predchádzajúcim pánom starostom Ing. Borcovanom vo funkcii jeho zástup-
cu. S problémami obce som žil, dlhé roky som ich poznal, podie¾al sa na h¾ada-
ní riešení. Musím však priznaś, že celý rozsah práce, šírku problematiky a sta-
rostovských povinností som si predtým nedokázal do detailov predstaviś. Práca 
starostu vyžaduje neustále získavanie nových vedomostí, poznatkov vo via-
cerých oblastiach. Medzi najdôležitejšie patria spravovanie obecných financií, 
legislatíva súvisiaca so samosprávou, spolupráca s vyššími správnymi orgánmi 
štátu a k tomu patriaca administratíva. Starosta je dennodenne v styku s ¾u-
ïmi, obèanmi, pri riešení bežných problémov, pri zabezpeèovaní akcií rôzneho 
charakteru v obci i mimo nej, pri vybavovaní na úradoch a inštitúciách. Pritom 
spoznáva mnoho nových, zaujímavých osobností, a to patrí k tým dobrým skú-
senostiam. K nim treba priradiś aj dobrý pocit z vydarenej práce, keï sa podarí 
úspešne vyriešiś aj spoèiatku ve¾mi zložitý problém a dobrý pocit z poznania, 
že obèanom záleží na našej obci a sú ochotní podie¾aś sa na jej raste a rozvoji. 
S ich pomocou a podporou si môžeme klásś stále nové ciele a úspešne ich 
plniś. O zlých skúsenostiach ani nie je dôvod hovoriś. Neviem, èi možno hovoriś 
o zlej skúsenosti, ak sa niekedy nieèo aj nevydarí. Pod¾a mòa je to len skúse-
nosś a aj takéto veci patria k práci. Treba sa s nimi vedieś vyrovnaś a pokúšaś sa 
znova. Ïalší deò prinesie iné situácie, nové nápady i nový poh¾ad na predtým 
nedoriešené, èi zložité problémy.
V obci dosś rezonuje problém okolo detského ihriska v areáli školy. Aké 
je oficiálne stanovisko, resp. nájde sa riešenie, aby boli všetci spokoj-
ní? Pri zriadení samostatného právneho subjektu „Základná škola s materskou 
školou Kálnica“ boli budova školy, budova materskej školy, školský dvor a zá-
hrada materskej školy dané do užívania tomuto právnemu subjektu. Na základe 
žiadosti Klubu Kálnických mamièiek a súhlasu pani riadite¾ky školy obec súhla-
sila s vybudovaním preliezaèky, plošiny so strieškou v záhrade za MŠ s tým, že 
v dopoludòajších hodinách bude záhrada vyhradená pre deti materskej školy 
a poobede bude verejne prístupná deśom v sprievode rodièov. Kåzaèku, kto-
rá doplnila zostavu, poskytla obec. Nemožno však hovoriś o žiadnom detskom 
ihrisku, stále to je a zostane záhrada patriaca Základnej škole s materskou 
školou v Kálnici. Problémy zaèala vyrábaś malá skupinka mladých žien (2 až 
3 osoby), ktoré si zaèali priestory záhrady privlastòovaś a chodiś do záhrady 
vždy v èase, keï tam majú byś škôlkari. Tým ich znaène obmedzovali pri pobyte 
vonku, nako¾ko normy a predpisy upravujúce priebeh zamestnaní v materskej 
škole, nedovo¾ujú prítomnosś nepovolaných osôb na hodine. Ani po upozornení 
na májovom zasadnutí obecného zastupite¾stva a napriek výzvam na tolerant-
nejšie správanie, nechceli rešpektovaś dohody medzi ZŠ, obcou a KKM. Preto 
obecné zastupite¾stvo prijalo rozhodnutie, ktorým urèuje využívanie záhrady 
dopoludnia pre deti materskej školy a v èase od 12,00 do 20,00 hod každý 
deò pre verejnosś, t.j. pre deti v sprievode rodièov. Myslím, že 8 hodín den-
ne je dostatoèný èasový priestor pre každé, aj to najnároènejšie dieśa a jeho 
rodièov na to, aby si zariadení v záhrade užili do vôle. Pani riadite¾ka ZŠ s MŠ 

ale upozornila na ove¾a závažnejší problém: k novovybudovaným zariadeniam 
- preliezaèka, plošina so strieškou, doteraz èlenky Klubu kálnických mamièiek 
nepredložili bezpeènostný certifikát, ako pôvodne s¾úbili. Bolo by dobre, aby 
tak urobili èo najskôr, pretože prísne školské predpisy nedovo¾ujú používanie 
zariadení bez certifikátu. V prípade, že certifikát nepredložia, pani riadite¾ka 
bude nútená, podobne ako v iných obciach, požiadaś o odstránenie zariadení, 
ktorých bezpeènosś nie je vydokladovaná.
V októbri sa konalo každoroèné stretnutie so seniormi, èím bolo v tom-
to roku jedineèné? Stretnutie so seniormi pripravujeme každý rok koncom 
jesene. Tohtoroèný termín bol skorší, 18. októbra, nako¾ko zvyèajný termín za-
èiatkom novembra je rezervovaný pre predvolebné aktivity a komunálne vo¾by. 
Program sa niesol v rovnakom duchu ako pominulé roky, len pohostenie bolo 
troška zmenené. Po¾ovnícke združenia v obci, Režijný revír Ostré vrchy a Po¾ov-
nícke združenie Kálnica, venovali na stretnutie seniorov dostatok mäsa z diviny, 
a tak sa ponúkol výborný po¾ovnícky guláš. Po¾ovníkom z obidvoch združení 
patrí poïakovanie obce za ich ve¾ký sponzorský dar.
Už dlhšie je pripravená projektová dokumentácia k rekonštrukcii naj-
staršej èasti vodovodu. Kedy sa plánuje jej rekonštrukcia?  Obecný 
vodovod v našej obci bol budovaný postupne, v priebehu dlhšieho èasového 
obdobia. Najstaršie èasti potrubných rozvodov sa dostávajú do stavu rozsia-
hleho morálneho aj fyzického opotrebenia. Z neho pramenia viaceré, èasto sa 
aj opakujúce, väèšie èi menšie poruchy, ktoré môžu spôsobovaś až odstávky 
dodávok pitnej vody odberate¾om. V našej obci je takouto rizikovou èasśou ve-
tva A od parku až po zaèiatok obce. Po dôkladnom zvážení súèasného stavu 
bol prijatý návrh na rekonštrukciu uvedenej èasti vodovodu. V súèasnosti je 
spracovaná projektová dokumentácia na obnovu predmetného úseku, obec 
požiadala odbor životného prostredia o vydanie vodoprávneho povolenia, ktoré 
medzièasom nadobudlo právoplatnosś. Pripravujeme žiadosś o dotáciu z Envi-
romentálneho fondu na finanèné pokrytie nákladov projektu, pretože rozpoèet 
vysoko prevyšuje finanèné možnosti obce. Ak budeme úspešní, s prácami by 
sme mohli zaèaś už budúci rok.
Úspechom bola aj oprava dvojkríža na Ostrom vrchu, èo umožnilo 
usporiadaś tretí roèník Hviezdicového  výstupu k dvojkrížu. Prezradíte 
nám ïalšie podrobnosti? Pôvodný dvojkríž z dreva jaseòa nevydržal na jar 
tohto roku nápor víchrice, ktorá ho zlomila a vyvrátila. Hneï ako sa to stalo, 
zaèali prípravy na jeho obnovu. Nový dvojkríž je zhotovený z dubového dreva, 
je robustnejší, pevnejší, ukotvený v železobetónovom základe do håbky jeden 
a pol metra. V takomto prevedení odolá aj tým najextrémnejším poveternostným 
vplyvom. Všetky práce súvisiace so znovu postavením kríža a väèšina použitého 
materiálu boli dodané sponzorsky, bezplatne, viacerými jednotlivcami a orga-
nizáciami. Náklady na zakúpenie nevyhnutných materiálov a surovín vo výške 
cca 700 eur boli uhradené z prostriedkov obce. Mená obèanov a organizá-
cií, ktorí sa podie¾ali na obnove dvojkríža prácou, materiálnym zabezpeèením 
alebo sponzorskými darmi sú vyryté do pamätnej dosky, upevnenej na boènej 
èasti základovej konštrukcie. Všetkým, ktorí svojim dielom prispeli k postaveniu 
nového dvojkríža, patrí naše poïakovanie za ich úsilie, obetavosś a štedrosś. 
Dvojkríž bol znovu postavený 27. augusta 2014 a už o pár dní, 30. augusta, 
sme sa pri òom stretli na 3. roèníku Hviezdicového výstupu na poèesś výroèí 
SNP a prijatia Ústavy SR. I keï nás bolo možno o troška menej ako vlani, nieèo 
vyše 100 úèastníkov, môžeme smelo povedaś, že tradícia výstupov sa upevòuje 
a rozrastá. V tomto roku sa na pamätných listoch, ktoré dostali všetci úèastníci 
výstupu, po prvýkrát objavilo nové „razítko“ so znakom dvojkríža pod Ostrým 
vrchom. Okrem tejto papierovej pamiatky si všetci, ktorí prišli, odnášali domov 
aj krásne spomienky na chvíle strávené na hlavnom hrebeni Považského Inovca 
a z posedenia pri žiariacej pahrebe pri turistickom zrube.  

Za rozhovor ïakuje Mgr. Dana Badžgoòová.

Pán starosta, na slovíèko!

VÁŽENÍ SPOLUOBÈANIA!
Rýchlo a neúprosne plynú posledné mesiace, míòa-
jú sa posledné dni volebného obdobia 2011 - 2014, 
a to je dôvod na ohliadnutie sa späś. Dôvod na zhod-
notenie diania v obci poèas práve sa konèiaceho 
štvorroèného volebného obdobia. Na vyhodnotenie, 
èi porovnanie toho, èo sme plánovali, èo sme chceli 
urobiś s tým, èo sa reálne podarilo dosiahnuś.   
Nové vedenie obce sa hneï po prevzatí zodpoved-
nosti za obec zaèiatkom roku 2011 dostalo do kolo-
toèa konèiacich sa i rozbiehajúcich ve¾kých investiè-
ných akcií. Bolo to ve¾mi zložité a nároèné obdobie. 
Najväèšia investièná akcia v obci za posledné de-
saśroèia „Rekonštrukcia a zateplenie budovy kul-
túrneho domu v Kálnici“ bola ku koncu roka 2010 
ukonèená úspešným kolaudaèným konaním. Sta-
vebné práce boli prakticky ukonèené, na rok 2011 
zostalo už len nieko¾ko drobných úprav v interiéri 

ve¾kej sály a prísalia. Po zreštaurovaní nástenného 
obrazu „Pieseò o rodnej zemi“ maliarom Milanom 
Stanom, žijúcim v Bratislave a rodákom z Kálnice, 
vyma¾ovaní celej steny a obnove dreveného obkladu 
v prísalí je náš kultúrny dom pripravený a vhodný na 
usporiadanie aj tých najreprezentatívnejších kultúr-
nych a spoloèenských podujatí. 
Nedoriešené zostalo finanèné zabezpeèenie akcie. 
Celkové náklady na rekonštrukciu kultúrneho domu 
spolu s vynútenými prácami navyše boli spolu s DPH 
vo výške 705.745 eur. Uhrádzané boli postupne 
z dotácie európskeho fondu rozvoja vidieka v cel-
kovej hodnote 407.295 eur, z návratky DPH od mi-
nisterstva financií v sume 54.410 eur a zostatok vo 
výške 217.468 eur z prostriedkov obce. Kompliká-
cie spôsobovala neuhradená faktúra po lehote splat-
nosti dodávate¾ovi stavby v hodnote 26.572 eur, na 

zaplatenie ktorej nemala obec dostatok financií. 
Preto obecné zastupite¾stvo rozhodlo ponúknuś na 
odpredaj niektoré nehnute¾nosti obce a z výnosu 
z predaja uhradiś spomínanú faktúru a nedoplatky f. 
Stavin za rekonštrukciu strechy na budove Jednoty. 
Tento zámer sa podarilo realizovaś v roku 2012 po 
odkúpení chaty v Krajnej doline fyzickou osobou. 
K 15. marcu 2012 zostala nepokrytá finanèná èiast-
ka za opravu KD vo výške 184.116 eur, ktorú obec 
riešila využitím úverových zdrojov od Prima banky 
Slovensko a.s. Splátky istiny spolu s úrokmi sú roz-
ložené na obdobie desiatich rokov.
Fyzicky dokonèená a odovzdaná bola ku koncu 
roka 2010 aj rekonštrukcia, resp. obnova verejného 
osvetlenia v obci, financovaná z Európskeho fondu 
regionálneho rozvoja. Finanèná èasś projektu dobie-
hala poèas roku 2011, kedy boli na úèet obce pou-
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kázané zvyšné platby na uhradenie dodávate¾ských 
faktúr. Ku koncu roka bolo nutné zaplatiś spoluúèasś 
obce vo výške 20.000 eur. Pokladòa obce v tom 
èase bola úplne vyprázdnená - všetky finanèné zdro-
je boli použité na zloženie zálohy na dodávku ÈOV, 
bez ktorej by nebolo možné odovzdaś do užívania 
rozostavaný osembytový dom. V obecnom zastupi-
te¾stve sme nevideli inú možnosś, ako prijatie úveru 
od Slovenskej záruènej a rozvojovej banky s dobou 
splácania na päś rokov. Poèet svetelných bodov po 
rekonštrukcii sa zvýšil o 79 nových na koneèný po-
èet 171. Výsledkom je perfektné osvetlenie všetkých 
verejných komunikácií v obci vo veèerných a noè-
ných hodinách, ale dôsledkom bola v r. 2011 aj spo-
treba elektrickej energie o tisíc kilowatthodín vyššia 
ako v predchádzajúcom roku. To znamená zvýšenie 
nákladov na verejné osvetlenie. Preto sme v prie-
behu roku 2012 h¾adali riešenie, spôsob regulácie 
taký, aby sme spotrebu znížili. Po prekonaní poèia-
toèných nezdarov sa nám podarilo s pomocou Ing. 
Ševèíka nastaviś systém verejného osvetlenia tak, že 
poèas noèných hodín od 23. hod. do 5. hod. ráno 
je zapnutá len každá druhá lampa. Osvetlenie obce 
je stále dostatoèné a dosiahli sme úsporu 9 - 10 tisíc 
kWh roène.  
Najväèšou investiènou akciou nášho volebného ob-
dobia bola stavba osembytového nájomného domu 
a k nemu prislúchajúcej èistièky odpadových vôd 
spolu s parkoviskami a chodníkom. Výstavba bola 
zaèatá v posledných mesiacoch roku 2010, kedy 
boli vybudované základy a èasś prízemia. Ïalšie 
práce pokraèovali v jarných mesiacoch roku 2012 a 
v priebehu celého roka s tým, že ukonèenie výstavby 
bolo plánované na mesiac december. 
Náklady na výstavbu boli finanène pokryté len v prí-
pade výstavby bytového domu, úverom zo Štátneho 
fondu rozvoja bývania, ktorý je rozložený na dobu 
splácania 30 rokov. Na splátky obec použije pros-
triedky z výberu nájomného od užívate¾ov nájomných 
sociálnych bytov. Zabezpeèenie financií na pokrytie 
nákladov na výstavbu kanalizácie s èistièkou a spev-
nených plôch pri bytovke - parkoviská a chodník sme 
riešili v priebehu prác. Bez vybudovania súvisiacich 
stavieb (ÈOV a spevnené plochy) by nebolo možné 
bytovku skolaudovaś. Obecné zastupite¾stvo stálo 
pred śažkým rozhodnutím, alebo zaśažiś obecný roz-
poèet ïalšími úvermi, alebo v prípade neodovzdania 
nájomných bytov do užívania èeliś hrozbe vrátenia 
úverových zdrojov fondu rozvoja bývania, èo by bolo 
pre hospodárenie obce likvidaèné. Po dlhých disku-
siách, s śažkým srdcom, sme zvolili riešenie, ktoré 
predstavuje menšie zlo. Na vybudovanie odstav-
ných plôch sme si zobrali ïalší úver od Slovenskej 
záruènej a rozvojovej banky v hodnote 36.500 eur 
a na vybudovanie kanalizácie a èistièky odpadových 
vôd pre bytový dom sme dostali bezúroènú pôžiè-
ku v sume 36.000 eur od Stavebného bytového 
družstva obèanov a Mestského bytového podniku 
v Novom Meste nad Váhom, ktorých bytové domy 
sú na novovybudovaný kanalizaèný systém napoje-
né. Obecný rozpoèet bude síce zaśažený viacerými 
splátkami, ale dokázali sme dodržaś plánované ter-
míny výstavby a osembytový dom na konci decemb-
ra skolaudovaś. Od januára 2011 v òom našlo trvalé 
bývanie a bezpeèný domov osem mladých rodín, 
v ktorých vyrastá nová, mladá generácia Kálnièanov.
Zapojením bytových domov è. 101, 102 a 144 do ka-
nalizaèného systému s ÈOV sa podarilo odstrániś 20 
rokov pretrvávajúci problém s podmokaním pozem-
kov v okolí bytoviek a presakovaniu splaškov na po-
vrch, èo bolo zapríèinené nedostatoèným vývozom 
žúmp obyvate¾mi bytov v nich. Navyše sa podstatne 
vylepšila aj ekonomika v oblasti likvidácie splaško-
vých vôd pre užívate¾ov uvedených bytových domov. 
Stoèné - poplatok za odvádzanie odpadových vôd 
kanalizáciou do èistièky je nieko¾kokrát nižší ako po-
platok za pravidelný vývoz žúmp fekálnym autom.
Finanèná situácia obce, ako je zrejmé aj z vyššie 
uvedeného, bola na zaèiatku volebného obdobia 
ve¾mi śažká. Zvlášś rok 2011 bol v niektorých mesia-
coch, keï bolo potrebné platiś za vykonané práce 

na úseku investiènej výstavby v predchádzajúcich 
obdobiach, až kritický. Bolo bezpodmieneène nut-
né prijaś opatrenia na konsolidáciu nedobrej ekono-
mickej situácie. Preto obecné zastupite¾stvo prijalo 
maximálne šetriaci režim nakladania s obecnými pe-
niazmi. Objednávali a platili sa len najnutnejšie tova-
ry a služby, potrebné pre chod obce i obecného úra-
du. Podobne sa vyvíjali financie obce i v roku 2012, 
ale v 2. polroku, obzvlášś v posledných mesiacoch 
roka, sa v rozpoète obce pozitívne zaèali prejavovaś 
dopady šetriacich opatrení a v priebehu roka 2013 
sa hospodárenie stabilizovalo.  
Z vyššie uvádzaných dôvodov preto v prvých dvoch 
rokoch volebného obdobia nebolo možné ani po-
mýš¾aś na nové investièné akcie. Napriek tomu sme 
pozorne sledovali predovšetkým agendu eurofondov, 
žia¾, doteraz nevyšli žiadne výzvy, ktoré by podporo-
vali budovanie kanalizácie aj podmienkach menších 
obcí ako naša, do 2.000 obyvate¾ov. Platnosś vodo-
právneho povolenia stavby kanalizácie v našej obci 
stále predlžujeme, aby sme v prípade priaznivého 
vývoja okolností boli pripravení a mohli projekt bez 
meškania rozbehnúś. Vybudovanie kanalizácie v ob-
ci je žiaduce, pretože okrem zvýšenia komfortu pre 
domácnosti, by pomohlo vyriešiś viacero problémov 
ekologického charakteru. Likvidácia odpadových 
vôd odvodom do èistiacej stanice patrí v súèasnosti 
k základnej vybavenosti obcí, preto kanalizácia bola 
a zostáva stále hlavnou prioritou rozvoja obce. 
Realizovali sme však nieko¾ko menších projektov, 
ktoré nevyžadovali ve¾ké finanèné náklady. 
- V roku 2012 sme s využitím zostatkov stavebného 
materiálu z iných akcií, svojpomocne postavili garáž 
pre obecnú Škodu Fábiu. Pri stavbe odbornými skú-
senosśami i manuálnou prácou úèinne pomohol po-
slanec obecného zastupite¾stva Ján Jamrich.
- Dokonèili sme rozšírenie obecného vodovodu 
v èasti obce Podbulová. Obec tento projekt zabez-
peèovala organizaène a administratívne. Predåženie 
vodovodu PVC DN 110 v celkovej dåžke 114 m je ve-
dené v zelenom páse pri miestnej komunikácii a bo-
lo vybudované svojpomocne stavite¾mi rodinných 
domov v pri¾ahlej obytnej zóne v zmysle podmienok 
v stavebnom povolení. Na základe predložených 
skúšok tesnosti vodovodu, laboratórnych rozborov 
pitnej vody, certifikátov použitých materiálov a pore-
alizaèného geodetického zamerania bola nová vetva 
4/2 v októbri 2013 skolaudovaná a odovzdaná do 
užívania.  
- S vynaložením malých materiálových nákladov 
pracovníci obce vyèistili a opravili dom è. 139 a za 
výdatnej pomoci èlenov miestneho odboru Matice 
Slovenskej sme v òom znovu zriadili stálu expozíciu 
predmetov a písomností z histórie našej obce. Sláv-
nostné otvorenie miestneho múzea v nových pries-
toroch sa uskutoènilo koncom augusta 2013.
- V rokoch 2013 a 2014 sme zabezpeèili opravu kri-
tických úsekov miestnych komunikácií v obci.
- Z prostriedkov dotácie od vlády SR pridelených na-
šej obci na výjazdovom zasadnutí vlády v Trenèian-
skom kraji vo výške 10.000 eur sme realizovali vý-
menu okien a vchodových dverí na budove mater-
skej školy v Kálnici. Výmena okien za plastové bola 
naozaj nutná, pretože pôvodné vyše štyridsaś roèné 
drevené okná už boli v havarijnom stave. Keïže vý-
mena všetkých okien presahovala hodnotu dotácie, 
z obecných prostriedkov sme doložili potrebných 
1.700 eur. Nové okná nielenže zlepšili estetiku bu-
dovy, hlavne však prinášajú úsporu v spotrebe ener-
gie na kúrenie, zníženie nákladov na prevádzku a 
zvýšenie bezpeènosti pre deti i personál škôlky.
- V spolupráci so Slovenským vodohospodárskym 
podnikom v Piešśanoch bolo upravené koryto Kál-
nického potoka poniže lávky v Sklepárovci, èím 
sa podstatne znížilo riziko záplav pri¾ahlých dvorov 
v Zápotoèí, poèas prívalových dažïov a následného 
zvýšenia hladiny potoka. Akcia sa mohla uskutoèniś  
vïaka pochopeniu a ve¾korysosti majite¾ov pozem-
kov na druhej strane potoka, ktorí pre tento úèel bez-
platne odstúpili èasś výmery svojich pozemkov.
- Vedenie obce už dlhšie uvažovalo o uzavretí  miest-

neho cintorína aj od potoka. Poèas zimy sa naskytla 
dobrá možnosś  kúpiś vhodný ohradový systém z ple-
tivových dielcov. Využili sme príležitosś a v jarných 
mesiacoch bola s brigádnickou pomocou organizácií 
v obci ohrada štvrtej strany cintorína  vybudovaná. 
- Na jar tohto roka sa pôvodný dvojkríž pod Ostrým 
vrchom následkom poveternostných vplyvom zrútil.  
Obec za výdatnej pomoci sponzorov a obetavých 
obèanov zabezpeèila jeho opätovné vztýèenie. Od 
27. augusta 2014 stojí na hlavnom hrebeni Považ-
ského Inovca nový, ove¾a pevnejší a odolnejší kríž, 
tentoraz z kvalitného dubového dreva.  
Nemožno zotrvávaś len pri už realizovaných projek-
toch, ale je žiaduce pripravovaś nové. V rámci prípra-
vy nových aktivít sme zadali vypracovanie komplet-
nej dokumentácie na zateplenie budovy materskej 
školy. Zateplenie a rekonštrukcia, zvlášś strechy, je 
ve¾mi akútna, nako¾ko sa poèas výdatných dažïov 
zaèínajú objavovaś priesaky. Rozpoèet stavby je po-
merne vysoký, preto sme požiadali o poskytnutie 
dotácie Enviromentálny fond MŽP z prostriedkov 
zelenej schémy. Ïalej máme pripravený projekt re-
konštrukcie najstaršej vetvy obecného vodovodu 
v dåžke cca 700 m v úseku od zaèiatku obce po 
park. Keïže vodovodné potrubie v uvažovanej èasti 
je uložené pod chodníkom, súèasśou rekonštrukcie 
vodovodu bude aj výstavba nového chodníka. Aj pre 
túto akciu plánujeme požiadaś o dotáciu na pokrytie 
stavebných nákladov. Rozpracovaný a pred dokon-
èením je projekt zastrešenia spevnenej plochy pred 
domom smútku a jeho rozšírenie. Zo skutoènosti, že 
ho budeme financovaś len z prostriedkov obce vy-
chádzajú aj požiadavky zadania - h¾adaś jednoduché 
a èo najmenej nákladné riešenie. 
Okrem investiènej oblasti obec zabezpeèovala celý 
rad èinností nevyhnutných pre chod obce a zlepšo-
vanie podmienok života obèanov. Sem možno zara-
diś výkon originálnych a prenesených kompetencií, 
sociálnu a kultúrnu oblasś, vedenie matriky a kontrol-
nú èinnosś. Menej vidite¾ná, pre obèanov však život-
ne dôležitá, je spo¾ahlivá prevádzka obecného vo-
dovodu, z ktorého je pitnou vodou zásobovaná celá 
obec. Hoci viaceré èasti rozvodného potrubia dosa-
hujú hranicu životnosti, darí sa starostlivou údržbou 
a vèasnou prevenciou minimalizovaś výskyt porúch 
a udržiavaś celý systém v prevádzky schopnom sta-
ve. V uplynulých štyroch rokoch boli odstránené 
viaceré poruchy na rozvodnom potrubí a domových 
prípojkách, opravené a vymenené nefunkèné ventily 
slúžiace na uzatváranie samostatných vetiev vodo-
vodu.   
Vážení spoluobèania!
Vo svojom krátkom obzretí sa za uplynulými štyrmi 
rokmi som sa zameral len na najväèšie akcie a hlav-
né úlohy, ktoré sme riešili. Nie všetko sa podarilo 
tak, ako sme plánovali, ako sme chceli. To, èo sa 
podarilo, je zásluha celého kolektívu obce, poslan-
cov, starostu, pracovníèok obecného úradu, pra-
covníkov obce a obèanov, ktorí v mnohých veciach 
nezištne pomohli. Ochotne pomáhali èlenovia or-
ganizácií v obci z klubu dôchodcov, Matice Sloven-
skej, hasièi, po¾ovníci, chovatelia a športovci. Bez 
ich prispenia a obetavosti by sme sa nezaobišli. Zo 
strany vedenia obce sa takisto snažíme vychádzaś im 
v ústrety pri ich aktivitách a v rámci možností obce 
byś nápomocní. Všetkým ïakujem za ve¾mi dobrú 
spoluprácu.    

Ing. Ján Krchnavý, starosta obce Kálnica



Kálnické ozveny4. číslo 2 - október 2014

Redakcia Kálnických ozvien v súvislosti s vo¾bami do orgánov samosprávy obcí  
(zákon è. 346/1990 Zb. o vo¾bách do samosprávy obcí) vyhlasuje, že prevzala 
od Obce Kálnica a Miestnej volebnej komisie v Kálnici zoznam zaregistrovaných 
kandidátov pre vo¾by starostu obce a poslancov OZ za úèelom ich uverejnenia v 
KO (§ 18 volebného zákona). V èase volebnej kampane strany a všetci kandidáti 
mali zabezpeèený rovnaký prístup k hromadným informaèným prostriedkom a k 
službám územnej samosprávy (§30, ods.3) - publikovanie v obecných novinách 
Kálnické ozveny. Redakcia KO poskytla všetkým kandidátom pre vo¾bu starostu a 
poslancov obecného zastupite¾stva obce Kálnica rovnaký priestor v obecných no-
vinách. Kandidáti ho využili pod¾a vlastného uváženia. Po dohode s kandidátmi na 
starostu a poslancov a predsedom volebnej komisie dostali v obecných novinách 
priestor pod¾a ve¾kosti svojho príspevku - èo je v súlade s § 30, ods. 3 zákona è. 
346/1990 Zb., lebo bolo ich rozhodnutím, ako ponúknutý priestor v obecných 
novinách využili. Poradie kandidátov uverejnených v KO je v súlade s poradím na 
kandidátnych listinách. Pretože Kálnické ozveny sa zapojili do volebnej kampane 
zverejnením volebných materiálov kandidátov na starostu a poslancov, obecné 
noviny budú 48 hodín pred zaèatím volieb a v èase volieb stiahnuté z verejných 
priestranstiev (§30, ods. 2 a 11). Redakcia KO vyhlasuje, že za obsah a rozsah 
uvedených volebných príspevkov zodpovedajú výluène kandidáti.

Vyhlásenie Redakcie Kálnických ozvien

Miestna volebná komisia v Kálnici pod¾a § 23 zákona SNR è. 346/1990 Zb. 
o vo¾bách do orgánov samosprávy obcí v znení neskorších predpisov vyhla-
suje, že pre vo¾by starostu obce zaregistrovala týchto kandidátov:

1. Ján Krchnavý, Ing., 60 r., starosta, Kálnica è. 422,
 SMER - sociálna demokracia

2. Žaneta Potoèková, 39 r., manažérka v gastro službách, Kálnica è. 47, 
 nezávislá kandidátka

V Kálnici, 24. 9. 2014 Dušan Filip, predseda volebnej komisie

1) Kandidáti sa uvedú v abecednom poradí.
2) Uvedie sa názov politickej strany, politického hnutia alebo názvy politic-
 kých strán a politických hnutí tvoriacich koalíciu alebo údaj o tom, že ide
 o nezávislého kandidáta slovami „nezávislý kandidát“.

VYHLÁSENIE KANDIDATÚRY
pre vo¾by starostu obce v Kálnici

15. novembra 2014

Ing. Ján Krchnavý - 61 rokov
Rodinný stav:  ženatý
Deti: syn Branislav
Vzdelanie: Stredná priemyselná škola strojnícka Nové 
Mesto nad Váhom; Slovenská vysoká škola technická 
Bratislava, strojnícka fakulta  
Zamestnanie: pracovník technického a ekonomické-
ho úseku, starosta obce
Najvyššou prioritou pre najbližšie obdobie je vytvoriś 
v obci èo najlepšie podmienky pre život jej obyvate¾ov, 
urobiś maximum pre neustále skvalitòovanie životného 
prostredia a ïalší rozvoj obce.  Treba za tým vidieś kom-

plex opatrení, poènúc od materiálnych podmienok bývania, dopravnej obslužnosti, 
odpadového hospodárstva, zásobovania domácností pitnou vodou, starostlivosti 
o verejné priestranstvá, cez sociálnu oblasś, oblasś vzdelávania, služby pošty a ob-
chodnú sieś, až po možnosś realizácie vo¾noèasových aktivít a podporu športového 
a kultúrneho vyžitia. Mnohé z uvedeného sa urobilo v minulosti, niektoré aktivity 
sa postupne darí realizovaś i v konèiacom volebnom období a viaceré plánujeme 
i v nasledujúcich rokoch. Pri stanovovaní a výbere cie¾ov musíme vychádzaś pre-
dovšetkým zo súèasného stavu a aktuálnej situácie v hospodárení obce.
Všestranný rozvoj obce je kontinuálny proces, plynulo nadväzujúci na doterajšie 
výsledky. V každom procese existujú urèité limitujúce faktory a obmedzenia, ktoré 
musíme zoh¾adniś. V prípade našej obce je to v prvom rade stav úverového zaśaže-
nia, ktorý nemožno opomenúś hlavne pri rozhodovaní o nových investíciách. Ne-
treba zabúdaś, že i pri dotáciách z európskych èi iných fondov je nutná aj finanèná 
spoluúèasś obce, min. do výšky 5 % z hodnoty projektu.
Pre nás prvoradým cie¾om zostáva usilovaś sa o realizáciu projektu kanalizácie 
obce. Podrobná stavebná dokumentácia a vodoprávne povolenie je stále platné 
a v prípade priaznivých okolností pre získanie potrebných finanèných prostriedkov 
na výstavbu môžeme okamžite zaèaś. Objavujú sa náznaky, že funkcionári EU sú 
naklonení rozhodnúś aj o finanènej podpore budovania kanalizácií pre obce menšie 
ako 2.000 obyvate¾ov. Budeme na takúto možnosś vždy pripravení. Momentálne 
sa pomerne reálne javí projekt opravy a zateplenia budovy materskej školy. Staveb-
ná pripravenosś je ukonèená, stavebné povolenie po predåžení termínu platnosti 
dovo¾uje zaèaś so stavbou i okamžite. Žiadosś o podporu formou dotácie máme na 
Enviromentálnom fonde. Vzh¾adom na fakt, že sme splnili všetky podmienky pre 
podanie žiadosti z prostriedkov zelenej schémy, oèakávane pozitívne vyjadrenie. 
Práce by mali zaèaś v priebehu jari 2015 a podstatná èasś poèas letných prázdnin. 
V budúcom období sa chceme pustiś tiež do rekonštrukcie najstarších èastí obec-
ného vodovodu. Máme vypracovanú projektovú dokumentáciu na opravu najpro-
blémovejšieho úseku vodovodných rozvodov, èasti vetvy „A“, od miestneho parku 
po dom è. 1. V projekte je zároveò s opravou vodovodu uvažované aj s opravou 
chodníka, pod ktorým je potrubie uložené. Na jedenkrát, pri jednej rozkopávke, 
vyriešime dve veci, opravu hlavného rozvodu vody a obnovu chodníka. Pripravuje-
me žiadosś o poskytnutie dotácie na úhradu nákladov stavby z Enviromentálneho 
fondu. O zakrytí spevnej plochy na cintoríne hovoríme už dlhšie. Pôvodne sme ho 
chceli budovaś ešte v tomto volebnom období. Nedobrý stav obecných financií 
ale neumožnil v predchádzajúcich rokoch uvažovaś ani o spracovaní projektovej 
dokumentácie a už vôbec nie o realizácii. Napriek tomu sme koncom minulého 
roka zadali spracovanie štúdie - návrhu na konštrukciu zastrešenia i malých staveb-
ných úprav domu smútku (WC, prípravný priestor). Zároveò sme zaèali pripravovaś 
rezivo na realizáciu stavby. Vzh¾adom na s¾ubne sa vyvíjajúcu situáciu s predajom 
nehnute¾nosti obce sme koncom leta zadali vypracovanie podrobnej výkresovej 
dokumentácie prístrešku. Práce na jeho realizácii môžu byś jednou z prvých aktivít 
v období 2014 - 2018. Na úseku práce s mládežou, školstva a športu prvoradou 
úlohou zostáva úsilie o udržanie základnej školy v obci. Urobíme preto maximum 

Ing. Ján Krchnavý

Miestna volebná komisia v Kálnici pod¾a § 18 zákona SNR è. 346/1990 
Zb. o vo¾bách do orgánov samosprávy obcí v znení neskorších predpisov 
vyhlasuje, že pre vo¾by poslancov obecného zastupite¾stva zaregistrovala 
týchto kandidátov:
1. Janka Bagová, 51 r., uèite¾ka, Kálnica è. 10,
 SMER - sociálna demokracia
2. Lenka Benáková, MUDr., 46 r., lekárka, Kálnica è. 45,
 nezávislá kandidátka
3. Milan Borcovan, 40r., majster, Kálnica è. 326,
 SMER - sociálna demokracia
4. Jaroslava Ïurcová, Mgr., 52 r., uèite¾ka, Kálnica è. 111,
 SMER - sociálna demokracia
5. Milan Ïuriš, Ing., 63 r., samostatne zárobkovo èinná osoba,
 Kálnica è. 391, nezávislý kandidát
6. Katarína Harmadyová, Mgr., 31 r., samostatne zárobkovo èinná osoba,
 Kálnica è. 404, nezávislá kandidátka
7. Ján Hrnèiarik, Ing., 35 r., stavebný inžinier, Kálnica è. 325,
 SMER - sociálna demokracia
8. Ján Jamrich, 72 r., dôchodca, Kálnica è. 40, nezávislý kandidát
9. Anna Juríková, 71 r., dôchodkyòa, Kálnica è. 420,
 SMER - sociálna demokracia
10. Daša Kmeśová, 32 r., vychovávate¾ka v školskom klube detí,
 Kálnica è. 39, nezávislá kandidátka
11. Anna Krchnavá, 54 r., úradníèka, Kálnica è. 292,
 SMER - sociálna demokracia
12. Ján Kubiš, 57 r., poštový kuriér, Kálnica è. 162,
 SMER - sociálna demokracia
13. Pavel Pavlech, 34 r., samostatne zárobkovo èinná osoba,
 Kálnica è. 453, nezávislý kandidát
14. ¼uboš Peèit, 35 r., automechanik, Kálnica è. 467, nezávislý kandidát
15. Soòa Peèitová Méresová, Mgr., 32 r., bezpeènostná technièka,
 Kálnica è. 378, nezávislá kandidátka
16. Žaneta Potoèková, 39 r., manažérka v gastroslužbách, Kálnica è. 47, 
 nezávislá kandidátka
17. Ingrid Ševèíková, RNDr., 56 r., biochemièka, Kálnica è. 295,
 nezávislá kandidátka
18. Ivan Šicko, Ing., 40 r., elektrotechnik, Kálnica è. 60,
 SMER - sociálna demokracia
19. Martina Šicková, 38 r., administratívna pracovníèka, Kálnica è. 80,
 nezávislá kandidátka
20. Ján Valoviè, 60 r., brúsiè kovov, Kálnica è. 119,
 SMER - sociálna komisia
21. Tomáš Valoviè, 34 r., štátny zamestnanec, Kálnica è. 212,
 nezávislý kandidát
22. Florián Zámeèník, Ing., 67 r., dôchodca, Kálnica è. 407,
 nezávislý kandidát

V Kálnici, 24. 9. 2014 Dušan Filip, predseda volebnej komisie

1) Kandidáti sa uvedú v abecednom poradí
2) Uvedie sa názov politickej strany, politického hnutia alebo názvy politic-
 kých strán a politických hnutí tvoriacich koalíciu alebo údaj o tom, že ide
 o nezávislého kandidáta slovami „nezávislý kandidát“.

VYHLÁSENIE KANDIDATÚRY
pre vo¾by poslancov Obecného zastu-
pite¾stva v Kálnici 15. novembra 2014



Anna Krchnavá - 54 rokov, úradníèka
Kálnica je moja rodná obec. Poznám tu ¾udí a ¾udia poznajú 
mòa. Mám ukonèenú SPŠ stavebnú a neskôr som si doplnila 
svoje vzdelanie pomaturitným štúdiom na Geodetickej škole 
v Bratislave - odbor geodézia. Po skonèení školy som najskôr 
pracovala ako projektantka, neskôr ako stavebná technièka, 
a teraz už takmer 23 rokov som zamestnaná na Okresnom 
úrade - katastrálnom odbore v Novom Meste nad Váhom. Po-
slankyòou obecného zastupite¾stva som bola už 4 volebné 
obdobia, a teda viem, o èom táto práca je. V predchádza-

júcich volebných obdobiach som pracovala v komisii pre výstavbu a majetkové veci 
v obci. V minulosti som bola nápomocná obci a obèanom pri riešení rôznych záležitostí, 
èi to bolo pri plynofikácii obce, vodného zdroja STOKY, usporiadaní cesty na Záhrade, 
výstavby 8-b.j. ako i èistièky k nej a ïalších. Toho èasu má obec vypracovaný projekt 
na zateplenie materskej školy, projekt na rekonštrukciu vodovodu v èasti od parku po 
po¾nohospodárske družstvo a je rozpracovaný projekt na rekonštrukciu domu smútku 
a vybudovanie prístrešku pred domom smútku na cintoríne. Verím, že tieto akcie sa 
v blízkej dobe zrealizujú. Nechcem rozpisovaś, ani s¾ubovaś, èo by som chcela urobiś, 
pretože všetky takého práce sú nároèné na financie a závisia od finanèných možností 
obce. Mojou prioritou bolo a aj do budúcnosti je vytvorenie nového stavebného obvodu, 
èo je dosś komplikovaná záležitosś. Problém spoèíva v tom, že obec nemá vo vlastníctve 
také pozemky, ktoré by boli vhodné na IBV. V lokalitách, kde by sa dalo stavaś sa musia 
pozemky vytvoriś z viacerých menších parciel, a teda aj vykúpiś od viacerých vlastníkov. 
Vždy sa nájde niekto, kto v danej lokalite nemá parcelu vlastnícky vysporiadanú, alebo 
nemá záujem ju odpredaś, alebo žiada neprimeranú cenu. Na práci v obecnom zastupi-
te¾stve ma motivuje to, že môžem a chcem pomáhaś obèanom pri riešení ich problémov. 
Každý dobrý nápad alebo návrh, èi to bude návrh zo strany obce, alebo od obèanov  
som ochotná podporiś. Vždy som rozhodovala a naïalej budem rozhodovaś tak, aby to 
bolo v prospech obce a všetkých obèanov. Chcem, aby v obci bola vytvorená príjemná 
atmosfére, kde budú obèania žiś v pohode a spokojnosti a tí obèania, ktorí sa už odsśa-
hovali, èi už za prácou alebo štúdiom, aby sa do Kálnice vždy radi vracali.

Vážení obèania! 
Mám 51 rokov, tri dospelé deti - dve vydaté dcéry a slo-
bodného syna - a tri malé vnúèatá.
Od roku 1981 pracujem ako uèite¾ka v materskej škole. 
Od roku 1994 pôsobím v MŠ v Beckove, kde som v ro-
koch 2002 až 2004 bola riadite¾kou MŠ a po zlúèení ma-
terskej školy so základnou školou v roku 2004 som sa sta-
la zástupkyòou riadite¾a pre MŠ. V tejto funkcii pracujem 
dodnes. O dôveru obèanov vo vo¾bách do samosprávy 
obce sa uchádzam po piatykrát. Poèas predošlých šty-
roch funkèných období som sa ako poslanec OZ aktívne 

zapájala do riešenia problémov z oblasti školstva, spolupracovala som s miestnymi 
dobrovo¾nými organizáciami pri príprave a realizácii rôznych kultúrnych a spoloèen-
ských podujatí. Ïakujem všetkým obèanom za doteraz prejavenú dôveru a ak uspe-
jem v nasledujúcich vo¾bách za poslanca OZ urobím všetko, èo je v mojich silách, 
pre spokojnosś obèanov a rozvoj našej obce.       Janka Bagová

MUDr. Lenka Benáková - 46 rokov, pracuje ako všeobec-
ná lekárka pre dospelých v ambulancii v Beckove a Kál-
nici. Ukonèila Lekársku fakultu Univerzity Komenského V 
Bratislave, je èlenka Slovenskej lekárskej komory, Zdra-
vity, Asociácie súkromných lekárov a Slovenskej lekárskej 
spoloènosti. Vydatá, matka dvoch dospelých synov, 26-
roèného Martina, èlena VŠC Dukla Banská Bystrica, re-
prezentanta SR v atletike v hode oštepom a 21-roèného 
Andreja, ktorý momentálne študuje na Filozofickej fakulte 
Univerzity Mateja Bela v Banskej Bystrici športový manaž-

ment a ktorý je tiež reprezentantom SR v hode oštepom. L. Benáková pracuje v 
obecnom zastupite¾stve druhé volebné obdobie, je predsedníèkou sociálnej komi-
sie a tejto èinnosti by sa chcela venovaś i naïalej - ak jej obèania prejavenia dôveru 
v ïalšom volebnom období.
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práce, aby sme školu i naïalej zachovali v prevádzke a spoluvytvárali podmienky 
pre zvyšovanie jej kvalitatívnej úrovne. V materskej škole je otvorená spoloèná trie-
da pre menšie deti aj predškolákov. V prípade populaèného nárastu a požiadaviek 
rodièov máme dostatok priestoru i technické zázemie pre otvorenie druhej triedy. 
Pre deti, menšie, väèšie i dospievajúcu mládež uvažujeme s vybudovaním mul-
tifunkèného ihriska v areáli TJ Zavažan Kálnica. Urèite by bolo prospešným prv-
kom pre podporu zdravého vývinu detí, zvyšovanie ich sily, obratnosti a vytrvalosti. 
V sociálnej sfére by sme sa mali okrem zabehnutej starostlivosti a pomoci starším 
obèanom viac zameraś na vyh¾adávaciu èinnosś, na odha¾ovanie prípadov, vyža-
dujúcich neodkladnú pomoc. Mnohým, hlavne osamelým dôchodcom, by mohol 
byś dobrou pomocou príspevok na platbu za obedy od externých dodávate¾ov. 
Možno i takýmito èinnosśami im môže obec u¾ahèiś prežitie v dnešných zložitých 
ekonomických pomeroch.
Naša obec bude v rámci svojich finanèných možností prispievaś na podporu spo-
loèenských organizácií v obci. Tak ako doteraz, pre usporiadanie ich kultúrno-spo-
loèenských podujatí,  priestory kultúrneho domu poskytne zadarmo. Máme trvalý 
záujem, aby v kultúrnom dome bolo stále živo, aby v òom boli zaujímavé poduja-
tia èo najèastejšie. Aby sa darilo napåòaś úèel, pre ktorý bol pôvodne postavený 
a pred štyrmi rokmi zrekonštruovaný. 
Práca vo vedení obce vyžaduje ve¾kú mieru zodpovednosti od všetkých, ktorí sa 
na nej podie¾ajú. Ak v nadchádzajúcich komunálnych vo¾bách dáte svoju dôveru 
kandidátom na poslancov a starostu za stranu SMER - SD, ubezpeèujem vás, že ju 
nesklameme. Poctivou a vytrvalou prácou pre obec a jej rozvoj vás o tom budeme 
nasledujúce roky presviedèaś.

1. Janka Bagová

2. MUDr. Lenka Benáková

Jaroslava Ïurcová, Mgr. - 52 rokov
Som 52 roèná uèite¾ka materskej školy, vyštudovala som na 
UK v Bratislave, pedagogická fakulta, odbor Predškolská pe-
dagogika a uèite¾stvo pre 1. stupeò základných škôl. Od roku 
2001 pracujem v Materskej škole Považany ako riadite¾ka. 
Poslankyòou OZ som jedno volebné obdobie. Pracovala som 
v kultúrnej komisii. Uchádzam sa o priazeò volièov - spoluob-
èanov aj v ïalšom volebnom období, rada by som sa podie¾a-
la na úspešnom chode obce a prispela svojimi skúsenosśami 
a schopnosśami v oblasti kultúry a školstva.

4. Mgr. Jaroslava Ïurcová

Ján Jamrich - 72 rokov Vzdelanie: SPŠ stavebná s maturitou
Pracovné zaradenia: mládežnícky funkcionár, stavbyvedúci, 
vedúci hospodárskeho strediska Odborné spôsobilosti: Cer-
tifikát odborne spôsobilého technika vo výstavbe Záujmová 
èinnosś: rôzne remeselné práce, práca v záhrade, ma¾ovanie 
obrazov
V mojej práci a v živote vždy dominovala a dominuje aktivita a 
cit pre spravodlivosś. Poèúvam ¾udí, starších i mladých, rozu-

miem im a viem èo potrebujú. Preto by som chcel tieto vlastnosti uplatniś aj v èinnosti 
v obecnom zastupite¾stve. Chcem prispieś najmä: 
* k realizácií kanalizácie v obci    * pri výstavbách rodinných domov
* k dobudovaniu a k opravám chodníkov  * k zatepleniu a oprave strechy na MŠ
* podporou pre ïalšie nielen športové aktivity mládeže
* k vybudovaniu prístrešku pred domom smútku. 
Som za zlepšenie celkového života a medzi¾udských vzśahov obèanov Kálnice. Pod-
porujem preto nových kandidátov, ktorí usilujú o rozvoj kultúrno-spoloèenského života 
v obci a presadzovanie všeobecného napredovania do budúcnosti.

8. Ján Jamrich

11. Anna Krchnavá

Milan Borcovan, 40 r., majster v Magne v Novom Meste 
nad Váhom
Myslím si, že všetci ma poznáte a nemusím sa vo väèšej 
miere predstavovaś. Problematiku obce poznám ešte z ro-
dinného prostredia. Ako poslanec pracujem dve volebné 
obdobia. Poèas tejto doby, pod vplyvom faktov a situácie, 
som si musel i zmeniś názor na viaceré záležitosti. Spoznal 
som, že zodpovedná práca poslanca je nielen o osobnej 
aktivite a presadzovaní si svojho názoru, ale hlavne o vzá-
jomnom naèúvaní, porozumení i h¾adaní prijate¾ných kom-
promisov pri riešení dôležitých problémov v zastupite¾stve. 

V zastupite¾stve, medzi iným, snažím sa prezentovaś otázky a úlohy v súvislosti s poži-
arnym zabezpeèením obce i s kultúrnospoloèenskými aktivitami s deśmi v spolupráci 
s ostatnými organizáciami. Podujatia Deò detí, Rozlúèka s prázdninami, stavanie 
a vá¾anie mája i zábavy organizované našou DPZ sa v obci stali už zaujímavou tradíci-
ou. Tieto aktivity i napriek podpore sponzorov a obce je èoraz śažšie zabezpeèovaś, 
lebo èlenská základòa DPZ sa zmenšuje a je èím ïalej menej ochotných ¾udí na 
týchto akciách sa nezištne podie¾aś. I napriek tomuto i naïalej chcem v týchto akti-
vitách pokraèovaś a popri nich vyvíjaś maximálne úsilie i na zabezpeèení požiarnych 
akcií, údržbe techniky a hasièskej zbrojnice. 

3. Milan Borcovan

7. Ing. Ján Hrnèiarik
Ing. Ján Hrnèiarik - 35 rokov Rodinný stav: ženatý, dve deti, 
vzdelanie: VŠ - Stavebná fakulta Slovenskej Technickej Uni-
verzity v Bratislave, odbor Realizácia stavieb, SŠ - Gymnázi-
um M.R. Štefánika Nové Mesto nad Váhom. Pracovné zara-
denie: stavebný rozpoètár úspešnej spoloènosti MONOLIT 
Slovakia, s.r.o. v Trenèíne. Odborné spôsobilosti: Stavebný 
dozor - odborne spôsobilá osoba, osvedèenie Slovenskej ko-
mory stavebných inžinierov (SKSI), Stavbyvedúci - odborne 
spôsobilá osoba, osvedèenie SKSI, Stavebný cenár - osved-

èenie Asociácie stavebných cenárov pre èinnosś cenotvorba, rozpoètovanie a ekono-
mika stavieb. Záujmové èinnosti: futbal - som vedúci mužstva žiakov našich „kálnických 
brkošov“, zbieranie mincí, bonsaje.
K rozhodnutiu kandidovaś na funkciu poslanca obecného zastupite¾stva ma viedli via-
ceré dôvody a skutoènosti, ktoré ako obèan Kálnice dennodenne pozorujem, zažívam 
takpovediac na vlastnej koži. Vedie ma k tomu záujem a snaha odstrániś nedostatky a 
problémy, ktoré každodenný život v našej obci prináša, úsilie podie¾aś sa na jej rozvoji a 
pritom zachovaś naše dedinské tradície a prostredie, aby sme sa v našej obci cítili dobre 
a boli hrdí na obec Kálnica.
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Ing. Florián Zámeèník - 67 rokov
Rodinný stav: ženatý, tri dospelé deti 
Vzdelanie: Vysoká škola po¾nohospodárska
Pracovné zaradenie: dôchodca
Odborné spôsobilosti a jazykové vedomosti:
           zootechnik, nemecký jazyk
Záujmová èinnosś: po¾ovníctvo, v minulosti vèelárstvo,
      rybolov
Vyznamenania: Bronzová medaila
       Slovenského po¾ovníckeho zväzu

Èo by nemalo chýbaś vo volebnom programe:  zariadenie penziónu pre seniorov
Struèná charakteristika Ing. Floriána Zámeèníka: Skúsený riadiaci pracovník, 
zootechnik  a bývalý predseda PD v Beckove. Jeho bohaté skúsenosti, rozvaha, 
prirodzená autorita, cit pre spravodlivosś a rozh¾ad sa uplatnili v èinnosti minulého 
Obecného zastupite¾stva v Kálnici a môžu sa uplatniś aj v ïalšom volebnom období 
v komisii pre kontrolu verejného záujmu. 

22. Ing. Florián Zámeèník

Žaneta  POTOÈKOVÁ - 39 rokov 
Vážení obèania, aj keï ma iste všetci poznáte, tak mi 
dovo¾te, aby som sa vám v krátkosti predstavila.
Narodila som sa 14. júna 1975 v rodine Miroslava Va-
lovièa - Palkech a Dariny Drapáòovej v Kálnici. Prežila 
som tu naozaj krásne detstvo v dome mojich starých 
rodièov Jána a Márie Valovièovcov. Do rodièovského 
domu som sa presśahovala spoloène s mojím bratom 
už ako mladá sleèna študujúca a bývajúca na internáte 
v meste Topo¾èany. Ešte poèas štúdia na obchodnom 
uèilišti som sa zoznámila s mojím manželom. Po skon-
èení školy som krátko pracovala v podniku mojej mamy 

a osud to všetko zariadil tak, že som sa vydávala ve¾mi mladá. Postavili sme dom, 
narodili sa nám dvaja synovia, a teraz spoloène žijeme a podnikáme v našej obci. 
Vedieme bežný rodinný život so svojimi starosśami aj radosśami. V súèasnosti sa 
snažíme a podporujeme našich synov, aby získali èo najlepšie vzdelanie. Starší 
Denis už 3. rok študuje v Bratislave na Univerzite Komenského kondièné tréner-
stvo, je aktívny futbalista a rád spoznáva nové krajiny. Mladší Patrik študuje v 2. 
roèníku na hotelovej akadémii v Trenèíne. 
Po rokoch som si doplnila vzdelanie - maturovala som na Strednej škole obchodu 
a podnikania v Trenèíne. Vedomosti získané prostredníctvom tejto školy mi rozší-
rili obzory terajšieho podnikania. Spoloène s manželom už päś  rokov podnikám v 
oblasti pohostinstva. Aktívne sa zaujímam o spoloèenský život svojej rodnej obce. 
Pod¾a mòa nestaèí len o zmene rozprávaś, musíme sa o òu sami prièiniś a byś 
aktívni. Som spoluzakladate¾ka populárneho Klubu kálnických mamièiek, pri roz-
lièných príležitostiach organizujem pestré podujatia v záhrade pri pohostinstve, s 
úspechom som zorganizovala divadelné predstavenie, viacero výstav krojov s po-
mocou našich žien.
O funkciu starostky sa uchádzam ako nezávislá kandidátka, len s vašou podpo-
rou. Preto budem presadzovaś predovšetkým vaše záujmy. 
V doterajšej histórii na èele našej obce nikdy nestála žena. Možno to bolo dobou 
a možno aj preto, že tie, èo sa odhodlali, si nezískali dostatoènú dôveru a podpo-
ru volièov. Som presvedèená, že už aj v našej obci dozrel èas na zmenu. Myslím 
si, že disponujem bohatými skúsenosśami získanými za dlhé roky praxe v oblasti 
podnikania i v oblasti styku s ¾uïmi a osobnostnými vlastnosśami potrebnými na 
výkon tejto - uvedomujem si to - nie ¾ahkej funkcie. Som žena, ktorá má v sebe 
tvorivý nepokoj, neznášam nehybnosś a neèinnosś. Riadim sa krédom: „komu sa 
nechce, h¾adá dôvody, preèo sa veci nedajú urobiś - komu o nieèo ide, h¾adá 
spôsoby ich riešenia“. Vždy sa usilujem doviesś veci do úspešného konca, èo si 
myslím, že je moja najsilnejšia stránka. 
Pri získavaní podpory pre svoju kandidatúru som sa presvedèila, že ma trápia 
rovnaké problémy ako všetkých tých, s ktorými som komunikovala. 
Èo by som chcela zmeniś? Je to predovšetkým:
- zlepšenie vzh¾adu obce: oprava miestnych komunikácií a niektorých chodníkov,
 vyèistenie a úprava koryta i brehov potoka, vybudovanie oddychových zón,
 výsadba zelene;
- zlepšenie komunikácie s majite¾mi chát, úprava cesty k chatám;
- využitie priestorov bývalej Ševèíkovej pálenice na ubytovanie pre turistov
 (hostel) v rámci cezhraniènej spolupráce, cez eurofondy, projektyTSK;
- dobudovanie ihriska pre deti a fitnes parku pre všetky generácie; 
- znova zaviesś uvítanie novonarodených obèanov Kálnice do života a sociálne
 poradenstvo, najmä pre starších ¾udí;
- zlepšiś propagáciu Kálnice v oblasti cestovného ruchu - vrátane väèšej propagá-
 cie vèelárskeho náuèného chodníka aj prostredníctvom obecnej webovej stránky;
-  poskytovaś podporu pre rozvoj tradícií v oblasti ¾udovej umeleckej tvorivosti
 (folklór, divadlo);
- usilovaś sa o efektívnejšie využívanie priestorov zrekonštruovaného kultúrneho
 domu;
- podporovaś športové aktivity a všetky spoloèenské organizácie - TJ Zavažan,
 MO MS, Dobrovo¾ný hasièský zbor, Klub dôchodcov, KKM;
- prehodnotiś územný plán obce - zoh¾adniś požiadavky obèanov a zvýšiś šance
 na individuálnu  bytovú výstavbu pre mladé rodiny; vytvoriś stavebnú plochu
 pre súkromné podnikanie; podporovaś domácich podnikate¾ov; 
- cez Regionálne združenie a ve¾ký ZMOŠ intenzívne požadovaś EU fondy na 
 vodovod a kanalizáciu a ÈOV pre obce do 2000 obyvate¾ov a nadväznosti na to
 zrealizovaś rekonštrukciu miestneho vodovodu a do budúcna vyriešiś otázku výs-
 tavby obecnej kanalizácie; 
- mojou prioritou je a bude zachovanie a podpora MŠ a ZŠ, lebo vzdelanie je jed-
 ným bohatstvom, ktoré naším deśom nikto nezoberie, preto za tie najdôležitejšie
 považujem investície do školstva.
Viem, že realizácia uvedených aktivít je závislá aj od prostriedkov, ktorými naša 
obec disponuje. Budem však h¾adaś cesty, ako ich èo najviac získaś v prospech 
obce.
Milí spoluobèania - volièi! Obraciam sa na vás s prosbou, aby ste sa volieb do 
obecného zastupite¾stva nielen zúèastnili, ale aby ste aj svojim hlasom podporili 
práve moju kandidatúru na post starostky obce Kálnica.

Žaneta  Potoèková
Ján Kubiš  - 58 rokov
Pracujem ako mobilný doruèovate¾ Pošta Nové Mesto nad Váhom. Rozhodol so 
sa kandidovaś za poslanca obecného zastupite¾stva, lebo mám svoje rodisko rád. 
Tu žijem celý svoj život. Nechcem, aby Kálnica upadala, aby chátrala. Záleží my na 
tom, aby sme žili spokojne - bez konfliktov a dôstojne.

INGRID ŠEVÈÍKOVÁ, RNDr. - 56 rokov
Vzdelanie: Prírodovedecká fakulta Univerzity Komenské-
ho v Bratislave, 
povolanie: biochemik, 
pracovné zaradenie: primár Oddelenie klinickej bioché-
mie pri NsP n.o. v NMnV, 
rodinný stav: vydatá (manžel Ing. Jaroslav Ševèík, synovia 
Jaroslav a Ondrej).
Záujmy: príroda, práca v záhrade, príprava rôznych kuli-
nárskych dobrôt, dobrá kniha, film a nadovšetko pohoda 
v rodine.

V OcZ pracujem od roku 1997, najprv ako predsedníèka sociálnej komisie a ná-
sledné volebné obdobie ako zástupkyòa starostu obce. Opäś kandidujem preto, 
lebo svojimi vedomosśami, skúsenosśami a osobným príkladom chcem napomôcś 
k napredovaniu a rozvoju obce.

Ing. Ivan Šicko - 40 rokov
povolanie: samostatný technik
Absolvoval som Fakultu elektrotechniky a informatiky Slo-
venskej technickej univerzity v Bratislave. V súèasnosti 
pracujem ako programátor riadiacich systémov merania 
a regulácie v oblasti technického zabezpeèenia budov. V 
tomto povolaní som získal vzśah k precíznosti a dôrazu na 
detail, ktoré musím uplatniś pri uvádzaní riadiacich systé-
mov do prevádzky. Rodina - manželka a moje dve deti ma 
nauèili láske a starostlivosti a dávajú mi istotu bezpeèného 
zázemia. Dúfam, že mi umožníte využiś tieto schopnosti aj 

v práci pre nás všetkých v našom obecnom zastupite¾stve. 

17. Ingrid Ševèíková

12. Ján Kubiš

18. Ing. Ivan Šicko

Ján Valoviè - 60 rokov
V tomto konèiacom volebnom období, v ktorom som po-
slancom, sa pracovalo pomerne śažko, lebo finanèná si-
tuácia obce nebola najlepšia. Èasto sme riešili problém 
(inak by èlovek povedal, že pre obec drobnosś) ako napr. 
èi môžeme usporiadaś fašiangovú alebo  silvestrovskú  zá-
bavu, lebo ak nevyberieme dostatok peòazí, tak nemáme 
z èoho pokryś doplatok za hudbu. Verím, že v nasledu-
júcom volebnom období by to malo byś o nieèo lepšie. 
Vriešilo by sa prekrytie prístrešku pri dome smútku, kde je 
už pripravené rezivo a iné veci pre udržanie chodu obce 

a jej rozvoj. Verím, že sa nájdu financie aj pre potešenie - zábavu obèanov, aby sa 
dokázali odpútaś od TV a poèítaèov (niè proti TV alebo PC, ale s mierou, sám pou-
žívam nieko¾ko programov), aby život v obci bol veselý a zaujímavý. Veï v minulosti 
sa èastejšie poriadali èi športové podujatia alebo kultúrne, a tak sa obyvatelia obce 
aj lepšie vedeli zabaviś, a tým aj spoznávaś a neboli takí uzavretí ako teraz. Veï iné 
obce a ich podujatia nám môžu byś príkladom. Preèo by sme nemohli usporiadaś 
napríklad „Šarkaniadu“ - súśaž, a tak zapojiś do súśaže jednak deti, potom rodièov 
a starých rodièov, a tak predávaś mladším generáciám zruènosś a prax starších. 
Motiváciou by mohla byś aj zaujímavá cena obce. Rád by som aj v nasledujúcom 
období fotil obèanov našej obce Kálnica veselých, usmievavých a spokojných, aby 
boli na našu prekrásnu dedinu pod horami pyšný.

20. Ján Valoviè



Ak má prísś k zmene v našej obci, je nevyhnutne potrebné, aby sa zmenili postoje 
a názory nielen starostu, ale aj poslancov. Preto vás prosím, aby  ste pri svojej 
vo¾be uprednostnili záujmy obce. Chcela by som, aby prechod bol kontinuálny. 
Najmä aby starší poslanci odovzdávali svoje skúsenosti mladším plynule, aby sa 
tí, ktorí sa rozhodli bývaś v našej obci, mohli podie¾aś na jej riadení, na zlepšovaní 
kvality života. Nastal èas zmeniś zaužívaný systém: „...èo chce starosta, chcú aj 
poslanci...“ na systém: „èo chcú poslanci (zastupujúci vás, obèanov), to musí 
starosta akceptovaś...“. Želám vám dobrú vo¾bu!

Ing. Milan Ïuriš - je ten, kto sa naozaj vyzná v kováèskom 
remesle, ním zhotovené ploty a záhradky skráš¾ujú vzh¾ad 
našich domov snáï po celej obci; fajn kamarát vždy pri-
pravený pomôcś, ve¾mi tvorivý a nadaný divadelník, ma-
jster slova; rád si posedí s priate¾mi pri dobrom piveèku, 
vždy má na veci triezvy názor; kedysi bol poslancom OZ; 
aktívny pri zrode SKI centra na Pieskoch, skrátka: vyzná 
sa; stále slobodný. 

5. Milan Ïuriš - 62 rokov 

Mgr. Katarína Harmádyová - ve¾mi aktívna mladá žena, 
matka a podnikate¾ka, ktorá ako prvá poukázala na fakt, 
že naše ženy a matky nemajú v obci vytvorenú žiadnu 
zónu na hranie a trávenie spoloèných chví¾ so svojimi 
deśmi; stála pri zrode ženskej organizácie KKM, ve¾mi 
dobrá folklórna taneèníèka, èo sme si mohli všimnúś 
v Kálnickej studienke; hlavná organizátorka ve¾konoè-
ných a vianoèných benefièných trhov; ve¾kú zásluhu 
má na vybudovaní verejného detského ihriska v areáli 
záhrady za MŠ; jej ïalšou prioritou je vybudovaś oddy-

chové zóny pre všetkých obèanov a skrášlenie našej obce a jej okolia; je vy-
datá, má dve deti.

6. Katarína Harmádyová - 31 rokov 

Anna Juríková - uèite¾ka na dôchodku, sama sa vyjadrila 
takto: „Hoci som už „trošku staršia,“ mám chuti a sily dosś 
spraviś v obci ve¾a vecí všetkým ¾uïom pre radosś.“    

9. Anna Juríková - 72 rokov 

Dáša Kmeśová - povolaním vychovávate¾ka detí v našej 
školskej družine, ve¾mi aktívna, vždy milá a láskavá, snáï 
najlepšia taneèníèka KKM; milujúca matka jediného syna 
Lukáša dávajúca lásku aj svojim malým zverencom v ško-
le; záleží jej na budúcnosti našej školy, èo dokazuje aj 
zháòaním financií od sponzorov na chod školy; uèí deti 
tancovaś, spievaś, hraś na flautu, ma¾ovaś; deti òou nacvi-
èenými programami úspešne reprezentujú našu obec; 
na všetkom, èo robí i ako vyzerá sa prejavuje jej výrazné 
estetické cítenie. 

10. Dáša Kmeśová - 32 rokov 

Pavel Pavlech - podnikate¾, jeho živobytím je stavbárèina, 
nie je mu cudzia sponzorská výpomoc pre MŠ a ZŠ alebo 
iné spolky v našej obci; zabezpeèuje prácu pre mnohých 
našich spoluobèanov; svoje vo¾né chvíle najradšej trávi 
so svojou mladou rodinou a blízkymi priate¾mi; všetok 
stres z práce odbúra a hlavu si preèistí prechádzkou 
v našich horách; je vášnivým po¾ovníkom; momentálne 
sa stotožòuje s faktom, že mu zo staršieho syna vyrastá 
skvelý športovec - futbalista; je ženatý, má dve deti.

13. Pavel Pavlech ml. - 34 rokov 

¼uboš Peèit - Kálnica è. 467, vzdelanie: SOŠ, zamest-
nanie: automechanik - elektrikár, zá¾uby: práca a zdoko-
na¾ovanie vecí. Je cie¾avedomý, úprimný a šikovný ocino 
dvoch detí. Ak je to v jeho silách,  vždy podá pomocnú 
ruku. Aktívne sa spolupodie¾a na výstavbe a dobudovaní 
detského ihriska v obci. 

14. ¼uboš Peèit -  35 rokov

Mgr. Soòa Peèitová - Kálnica è. 378, vysokoškolské 
vzdelanie, zamestnanie: bezpeènostný technik a tech-
nik požiarnej ochrany; zá¾uby: rodina a deti. Je maminou 
dvoch detí. Nebojí sa vysloviś svoj názor a stáś si za ním. 
Je èlenkou Školskej rady ZŠ s MŠ v Kálnici. Spoluorga-
nizuje rôzne aktivity urèené najmä pre deti. Je jednou 
z mnohých autoriek projektov, vïaka ktorým je vybudo-
vané dopravné a detské ihrisko. 

15. Soòa Peèitová-Méresová - 32 rokov

Žaneta Potoèková - kálnická krèmárka, inak gastroma-
nažérka, ktorá vykonáva svoju prácu v Pohostinstve Po-
toèek, známa organizátorka spoloèenských akcií a po-
dujatí, naposledy aj na medzinárodnej úrovni; tvrdí, že 
starosta by sa mal èo najviac pohybovaś medzi ¾uïmi, aby 
nestratil kontakt s realitou; stretnúś ju môžete pri všetkých 
spoloèenských a kultúrnych podujatiach v obci aj v re-
gióne, èasto v jej ob¾úbenom vlastnom kálnickom kroji; 
vydatá, má dve deti.

16. Žaneta Potoèková - 39 rokov 

Martina Šicková - dynamická, vždy usmievavá administra-
tívna pracovníèka, ktorá rada zabaví a rozveselí spoloè-
nosś svojim nákazlivým smiechom a pozitívnym prístupom 
k životu; môžete ju stretnúś na  mnohých spoloèenských 
podujatiach, je ve¾kou podporovate¾kou miestneho stol-
notenisového oddielu, ktorého aktívnym èlenom je aj jej 
manžel Erik; ve¾mi pozorne sleduje dianie neziskových 
spolkov v obci  a sama im aktívne pomáha - pomáha KKM, 
stolnotenistom; je vášnivá kuchárka a skvelá šoférka; toho 
èasu Najšarmantnejšia gazdiná Kálnice pre rok 2014; je 
vydatá, má dve deti.

19. Martina Šicková - 38 rokov 

Tomáš Valoviè - spoloèensky ob¾úbený, právne znalý po-
licajt, popri svojej práci sa venuje po¾ovníctvu; ve¾mi mu 
záleží na vzh¾ade našej obce a jej chotára, ve¾a vo¾ného 
èasu trávi v prírode, lese; vïaèný konzument dobrého 
jedla; vždy ochotný poradiś, povzbudiś - nepokazí žiadnu 
zábavu; šśastne zadaný, zatia¾ bezdetný.

21. Tomáš Valoviè - 34 rokov 

Na to, aby som mohla uskutoèniś svoje predsavzatia, potrebujem podporu 
obecného zastupite¾stva. Preto vás prosím, aby ste svoj hlas dali práve 
týmto kandidátom. Predstavujem nasledujúcich kandidátov na poslancov:
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Vážení obèania, v sobotu 15. novembra 2014 sa v našej obci, tak ako i v iných 
obciach a mestách Slovenskej republiky, uskutoènia vo¾by do orgánov samo-
správy obcí, kde si zvolíme starostu obce a poslancov obecného zastupite¾stva 
na ïalšie funkèné obdobie 2014 - 2018. Budeme voliś jedného starostu a 9 po-
slancov obecného zastupite¾stva. Vo¾by sa budú konaś v kultúrnom dome v èase 
od 7,00 hod. do 20,00 hod.
Do samosprávy pre budúce volebné obdobie máme 2 kandidátov na starostu  
obce (jeden kandidát za stranu SMER-SD a jedna kandidátka nezávislá) 22 kan-
didátov na poslancov obecného zastupite¾stva (9 poslancov za stranu SMER-
SD a l3 kandidátov nezávislých). Slovko starosta vo mne vyvoláva spojenie so 
slovom starosś. Starosś a hlavne zodpovednosś za prostredie v ktorom všetci 
žijeme, za sociálne záležitosti, stavebné záležitosti, za fungovanie, využitie a kva-
litu inštitúcií, za ktoré je obec zodpovedná - škola, škôlka, kultúrny dom, obec-
ný úrad... Starosś a zodpovednosś za to, na èo obec vynaloží naše spoloèné 
finanèné prostriedky, za to, aby sa v obci vytváralo ovzdušie pokoja a spolupa-
triènosti suseda k susedovi i starosś a zodpovednosś za riešenie menších i väè-
ších problémov, ktoré trápia obyvate¾ov našej obce. Slovko poslanec - praco-
vaś ako poslanec by malo byś skutoène poslaním. (pokraèovanie na str. 12)

Komunálne vo¾by
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Pôvodný Slovanský dvojkríž s trojvrším, „Symbol slovenskej štátnosti“, bol 
postavený 1. 9. 2007 za úèasti viac ako 40 ¾udí z obce Kálnica. Po vztýèe-
ní a priamom zabetónovaní dvojkríža do skaly dochádzalo vplyvom poèasia, 
postupne k jeho oslabeniu. Napriek impregnácii kmeòa 15. marca 2014, po 
silnej veternej smršti, bol odlomený. Následne bolo rozhodnuté, že kríž s po-
mocou obce a ïalších ochotných dobrovo¾níkov i sponzorov, bude zhotovený 
nanovo z pevnejšieho dubového kmeòa a do skalného brala osadený vhod-
nejším spôsobom. Doterajšia sedemroèná tradícia „stretávania sa pri kríži“ 
bude zachovaná.
Slovanský dvojkríž vybudovala OBEC KÁLNICA so súhlasom vlastníka lesa 
- Ostré Vrchy, poz. spol. Kálnica. Jeho znovupostavenie 27. 8. 2014 orga-
nizaène zabezpeèili: Ing. Miroslav Borcovan - predseda MO Matice Sloven-
skej; Ing. Ján Krchnavý - starosta Obce Kálnica.
Dvojkríž zhotovil: Umelecký rezbár Ferdinand Bolebruch.
Výška dvojkríža: 10 m.
Drevo poskytli lesné spoloènosti z Kálnice: Ostré Vrchy - predseda Ján 
Krchnavý, Dubnický komposesorát - predseda Ing. Milan Hladký, Lesná a pa-
sienková spoloènosś - hospodár Štefan Jurík.
Ťažbu a porez dreva vykonali: Igor Plichta, Milan Žár, Juraj Bolech, Marián 
Urban a Ján Šlosár.
Základovú konštrukciu navrhol a technicky spracoval: Dušan Filip - pred-
seda TJ Zavažan Kálnica. Sponzorsky vyrobila firma NERIS s.r.o. Ján Nedbal 
- Viliam Juris,
Na prácach sa podie¾ali: Roman Bolech, Peter Filip, Jozef Ježovica, ¼uboš 
Nedbal a Slavomír Kališ.
Základová konštrukcia je zabetónovaná v zemi - håbka 1,6 m.
Základový výkop v skale, betonáž, úpravu terénu a pomoc pri stavbe kríža, 
vykonali: Ing. Miroslav Borcovan, Jaroslav Pažitný, Milan Šicko, Ján Hladký, 
Miroslav„Frenki“ Èernák, Miroslav Krchnavý, Ján Krchnavý„sanitkár“, Tibor 
a Adrianko Filipovci, Pavel Bolech a Dušan Filip.
Prevoz a postavenie dvojkríža zabezpeèili: Pavel Bolech a Igor Plichta 
s vlastnými traktormi, Miroslav Ondrejièka a vyše uvedení èlenovia turistické-
ho oddielu TJ Zavažan a MO Matice Slovenskej.
AKC schránku na vrcholovú knihu vyrobil: Róbert Nagy.
Sponzorsky prispeli: Dušan Valoviè, Rudolf Vozár, Roman Dovina, Ing. Ján 
Kahan a ïalší. Informaèný štítok - Štúdio TEXO s.r.o. - Jozef Guláš. 
Ïakujeme! V Kálnici 1. 9. 2014. 

Obnovenie kríža na Ostrom Vrchu

Príprava tohto tretieho roèníka hviezdicového výstupu bola trochu iná ako 
predchádzajúce. Ako je mnohým známe, pôvodný kríž neodolal poveter-
nostným podmienkam a víchricou bol zlomený. Tak bol postavený nový slo-
vanský kríž. Tento by mal vydržaś už dlhšie, nako¾ko je z dubového dreva. 
Bol postavený v stredu, tesne pred výstupom. 
Samotný výstup sa konal v sobotu 30. augusta 2014, za pomerne pekného 
poèasia, nako¾ko pred tým bývalo neustále daždivo. Samozrejme, usporia-
date¾ov, a to Turistický oddiel pri TJ Zavažan Kálnica, obec Kálnica a miest-
nu organizáciu Matice slovenskej to potešilo. Potešilo aj to, že do radov 
úèastníkov pribudli aj z okolitých obcí ako z Beckova, Koèoviec a z Nového 
Mesta nad Váhom. Už pred pohostinstvom sme sa uvítali a s niektorými aj 
zoznámili. Pre tento roèník sme trasu zvolili po ceste Krajnou dolinou, hore 
Franovým až po Zakamenie, kde sme chatu obišli z¾ava, a tak skratkou 
- chodníkom sme prišli na cestu, ktorá vedie na Izbu, vyšli sme takmer pri 
zrube. Pri zrube už boli ïalší úèastníci, a tak spolu sme kráèali cestou pod 
Ostrý vrch ku krížu. Tu zápis do pamätnej knihy, úsmev na zapisovate¾ky a 
poïakovanie za pamätný list, ktorý dostal každý úèastník. Potom program 
pri kríži: hymna, báseò v podaní Ruženky Bandurovej, príhovor starostu 
obce, Ing. Jána Krchnavého. Ešte príhovor Ing. Miroslava Borcovana - in-
formácia o výstavbe nového dubového kríža. V ïalšom príhovore pán Ka-
han ponúkol pre budúci roèník 50 trièiek s motívom hviezdicového výstu-
pu pre prvých úèastníkov. Potom ešte poh¾ad do doliny na Kálnicu, Nové 
Mesto nad Váhom a už cesta späś ku zrubu. Tu na pripravenej pahrebe 
opekaèka, èi už z prinesených špekáèikov alebo slaniny, ktoré po túre pri-
šli vhod. Igor Jelínek, dá sa povedaś, že už tradiène so svojou harmonikou 
a spevom obvese¾oval prítomných. Nálada bola výborná. Cestou späś po 
modrej turistickej znaèke veselá nálada pokraèovala. Kde-tu sa našiel aj 
dubáèik, alebo bed¾a jedlá, ktoré skonèili pri príprave nede¾ného obeda.                                                                                            
Verím, že každý bol spokojný z vydareného dòa, stráveného v príjemnej 
spoloènosti priaznivcov turistiky a milovníkov prírody. Treba urobiś aj nieèo 
pre svoje zdravie a takáto prechádzka prírodou urèite k tomu len prispeje. 
Usporiadatelia sa už teraz tešia na ïalší roèník a veria, že rady úèastníkov 
sa budú len zväèšovaś.  
Predseda turistického oddielu pri TJ Zavažan Kálnica Ján Valoviè.                                                         

Tretí roèník hviezdicového
výstupu k novému krížu

Ako sme už uviedli v KO 1/2014, Slovanský dvoj-
kríž (ïalej len kríž) na Ostrom Vrchu vyvrátila 15. 
3. 2014 veterná smršś. Príèinou vyvrátenia nebol 
len silný vietor, ale i poškodenie a odhnitie kríža 
v jeho osadení do skalného brala poèas 7 rokov 
jeho existencie. Za toto obdobie stal sa kríž ni-
elen vyh¾adávaným vyhliadkovým a oddychovým 
miestom pre turistov, ale i urèitou krajinnou zaují-
mavosśou uvedenou v rôznych informaèných ka-
talógoch propagujúcich tým i našu obec. Stal sa i 
miestom, kde si už tradiène každoroène pripomí-
name pri spoloènom sústredení obèanov z našej 
i z ïalších obcí výroèie SNP, prijatie Ústavy SR i 
Hurbanovskú tradíciu. Od roku 2010 si tieto vý-
roèia pripomíname už i tradièným hviezdicovým 
turistickým výstupom spojeným s odovzdaním 
pamätných listov a posedením pri neïalekom 
zrube na Izbe.  
Z tohto dôvodu i náš Miestny odbor Matice Slo-
venskej mal maximálny záujem v úzkej spolupráci 
s Obcou Kálnica iniciovaś záujem o jeho zno-
vuobnovenie a pre tento cie¾ získaś èo najširšiu 
podporu verejnosti, èo sa i podarilo. Obec Kálni-
ca cez starostu Ing. Jána Krchnavého zabezpe-
èovala a poskytovala potrebnú techniku, pomoc 
prostredníctvom svojich pracovníkov a uhrádzala 
nevyhnutné náklady na nákup materiálu i s osa-
dením kríža spojené. Zvlášś cenná bola ochota 
a pomoc nielen lesných spoloèností z Kálnice, 
ale predovšetkým obetavá práca mnohých bri-
gádnikov aj  so svojou technikou, bez ktorej by 
sa nám kríž nebolo podarilo zhotoviś, previesś 
i osadiś do skalného brala do 1. 9.2014 tak, ako 
sme si predsavzali.
Nový kríž oproti pôvodnému je mohutnejší a je 

vyhotovený z dubového dreva. Má èistú výšku 10 
m a šírku základne trojvršia 5,80 m. Pri jeho zho-
tovovaní majster František Bolebruch snažil sa 
dodržaś pôvodný vzh¾ad z predchádzajúcim krí-
žom. Vyrezal naò popri názve Kálnica i rok 2007, 
t.j. rok postavenia pôvodného 11.2 m vysokého 
kríža aj rok 2014, t. j. rok postavenia súèasné-
ho kríža. Kríž je upevnený v oce¾ovej konštrukcii 
pod¾a návrhu Dušana Filipa a zhotovenej vo f. 
Neris s.r.o., v Rako¾uboch, zabetónovanej do ka-
menného brala do håbky 1,6 m. Uvedené rieše-
nie dáva záruku jeho trvácnosti a stability. Na kríži 
je upevnená schránka pre vrcholovú návštevnú 
písanku. Taktiež okolie kríža sa upravilo. Vyzbie-
rali sa drobnejšie kamene, z ktorých upravila sa 
i vyhliadková terasa pri kríži a z drevených zvyš-
kov pôvodného kríža boli zhotovené stoly a lavice 
na sedenie. Opravená bola i informaèná tabu¾a 
poukazujúca na zmysel a význam tohto miesta 
a inštalované tabu¾ky zákazu kladenia ohòa. Na 
konštrukciu pripevnila sa pamätná tabu¾ka s me-
nami tých, ktorí sa o znovuobnovenie a úpravu 
okolia kríža aktívne prièinili a ktorým patrí i naše 
úprimné poïakovanie.
Dovolím si skonštatovaś, že i napriek èasovej ties-
ni, nepriazni poèasia i śažkostiam s dopravou do 
extrémneho terénu ¾udia, keï chcú, dokážu spo-
loène pre dobrú vec ve¾mi ve¾a. A pri tejto akcii 
k spokojnosti všetkých zúèastnených sa to znovu 
potvrdilo. 
Je naším zbožným želaním, aby priestor i okolie 
kríža bol nielen vyh¾adávaným miestom odpoèin-
ku, uvedomovania si našej národnej svojbytnosti, 
ale i miestom naèerpávania duševnej sily pri po-
h¾ade na našu krásnu slovenskú krajinu. 

SLOVANSKÝ DVOJKRÍŽ NA OSTROM VRCHU ZNOVU OBNOVENÝ.

Ing. Miroslav Borcovan,
predseda MO MS v Kálnici.
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Regionálna organizácia SPZ Trenèín zorganizovala na základe povere-
nia Slovenského po¾ovníckeho zväzu a Slovenskej kynologickej jednoty 
v dòoch 27. a 28. 9. 2014 XVIII. roèník Memoriálu Kolomana Slimáka 
- vrcholových medzinárodných všestranných skúšok stavaèov s ude¾o-
vaním titulov CACIT, CACT a Víśaz MKS. 
Centrum Memoriálu bolo v kultúrno-spoloèenskom dome v našej obci. 
V revíroch miestnych revírov PZ Kálnica - Sever a PS Ostré Vrchy sa 
uskutoènili práce v lese, práce v poli sa konali v revíri PZ Podolie a prá-
ce na vode sa uskutoènili v revíri PS Nová Ves nad Váhom.
V piatok 26. 9. 2014 o 18. hod sa zúèastnili vodièi, rozhodcovia, èle-
novia organizaèného výboru, ale aj viacero hostí v Novom Meste nad 
Váhom na dome Kolomana Slimáka odhalenia pamätnej tabule tomuto 
nestorovi slovenskej po¾ovníckej kynológie. Príhovory po odhalení ta-
bule predniesli Ing. Jozef Jursa, CSc, predseda KR SPZ a SPK, prezi-
dent SKJ a Ing. Jozef Trstenský, primátor Nového Mesta nad Váhom. 
Ing. ¼ubomír Slimák prítomných oboznámil so životopisom svojho otca 
a v mene celej rodiny prítomným, ale predovšetkým Petrovi Psotnému, 
poïakoval za uctenie si pamiatky Kolomana Slimáka.
V sobotu ráno sa vo vyzdobenom priestore pred KD v Kálnici uskutoè-
nilo slávnostné otvorenie Memoriálu. Predseda organizaèného výboru 
Rudolf Hládek privítal hostí na èele s PaeDr. Imrichom Šubom, vice-
prezidentom CIC a riadite¾om kancelárie SPZ a OPK, 22 štartujúcich 
vodièov so svojimi psami, rozhodcov, predstavite¾ov sponzorov, rodinu 
Kolomana Slimáka a prítomnú koronu. Starosta našej obce Ing. Ján 
Krchnavý vo svojom príhovore privítal prítomných, oboznámil ich stru-
ène s históriou a súèasnou situáciou obce. Hlavný rozhodca, Marián 
Koriè, oboznámil prítomných s rozhodcovským zborom a s rozdelením 
súśažiacich na jednotlivé disciplíny.
Vodièi tento rok pripravili svojich psov a suèky ve¾mi dobre. Po dvoch 
súśažných dòoch, v nede¾u vo veèerných hodinách hlavný rozhodca 
konštatoval, že z 22 prezentovaných psov úspešne MKS ukonèilo 18 
psov, z toho traja v I. cene, deviati v II. cene a šiesti v III. cene. Víśazom 
XVIII. roèníka MKS sa stal trojroèný NKS Vido z Billice s vodièom Ladi-
slavom Banásom so ziskom 492 bodov a bol ocenený aj za najlepšiu 
prácu v lese. Na druhom mieste sa umiestnila 5-roèná skúsená suka 
MDrS Zöldmáli Zala s vodièkou Zsófiou Miczek z Maïarskej republiky 
so ziskom 486 bodov a na treśom mieste sa umiestnila štvorroèná suka 
NKS Cira z Vištuka s vodièom Zoltánom Válkym so ziskom 469 bodov. 
Za najlepšiu prácu v poli bol ocenený NKS Ciro zo Šurianskeho kopca 
s vodièom Ottom Banásom, za najlepšiu prácu na vode bola ocenená 
suka NKS Erma od Drobného vodièa Dušana Krajèovièa. Ceny pre víśa-
zov venovali firmy M-Hunt Èadeèka, Royal Canin, IBO-Po¾ovník, VVS 
Svinná, Brokovnice.sk a Po¾ovnícke potreby Ladislav Škrabák.
Na záver poïakoval zväzový dozor Ing. Marián Koneèný organizátorom, 
vodièom, rozhodcom, sponzorom, užívate¾om zainteresovaných po¾ov-
ných revírov a starostovi obce Kálnica za pomoc pri usporiadaní tohto 
úspešného roèníka MKS. 
Na záver je možné konštatovaś, že sa Kálnica ako centrum Memoriálu 
zhostila svojej úlohy na výbornú. Ve¾mi pozitívne bolo všetkými prítom-

nými hodnotené vystúpenie detí z našej ZŠ a MŠ, ktoré v sobotu veèer 
pod vedením svojich pani uèiteliek Dášky Kmeśovej, Danky Krchnavej 
a pani Anky Juríkovej predviedli vo svojich vystúpeniach nefalšovanú 
detskú radosś. 

   Mgr. Ján Kucharoviè, zástupca riadite¾a MKS

Memoriál Kolomana Slimáka
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Letné prázdniny rýchle ubehli a my sme zaèali 
s chuśou a elánom pripravovaś pre deti triedu, 
hracie kútiky, nástenky pre rodièov. Jesenným 
motívom sme vyzdobili interiér MŠ. Tešili sme 
sa, aké máme všetko pekné - až na zarastenú 
ulièku, ktorou mali prichádzaś deti aj s rodièmi. 
Poèas víkendu sa však všetko zmenilo a ulièka 
prvý septembrový deò bola ako „zo škatu¾ky“. 
O jej vyèistenie sa postaral p. Ján Klinèúch 
a milo nás prekvapil.
Na predprimárne vzdelávanie v tomto školskom 
roku nastúpilo 20 detí, z toho 9 predškolákov, 
ktorí budú s nami tráviś vzácne chvíle škôlkara 
posledný rok. 
Nové deti sa ve¾mi rýchlo zadaptovali v novom 
prostredí, aj keï obèas rozlúèka s milovanou 
mamièkou a oteckom „bolela“ a vypadla aj sl-
zièka. Láskavý prístup uèiteliek deśom umožnil, 
aby sa v kolektíve dobre cítili a rodièom, aby 
boli poèas dòa spokojní v práci.
Posledný rok budeme pracovaś pod¾a školské-
ho vzdelávacieho programu, ktorý sa bude pre-

pracovávaś. Predškoláci sa s chuśou 
pustili do práce v nových pracovných 
zošitoch a ve¾mi sa tešia novej interak-
tívnej tabuli, ktorá nám spestrí prácu 
na edukaèných aktivitách. Aj v tomto 
školskom roku budú deti navštevovaś 
krúžok anglického jazyka s lektorkou 
Mgr. Marcelkou Pekarovièovou. Lo-
gopedickú starostlivosś bude poskyto-
vaś Mgr. Martinka Šimová.
V spolupráci so základnou školou sme 
zaèali plniś prvé úlohy. Stretli sme sa 
u nás v MŠ aj so žiakmi na malej opere 
„Nápoj lásky“ a hudobno-bábkovom 
predstavení „Pinochio“. S krátkym pro-
gramom sme sa predstavili v kultúrnom 
dome na kynologickom podujatí „Me-
moriál Kolomana Slimáka“, o ktorý 
nás požiadal Mgr. Ján Kucharoviè. 
Stretneme sa tradiène u Bzuèulky aj 
na ochutnávke ovocia s názvom „Deò 
jablka“. Každoroène sa v mesiaci ok-

tóber podie¾ajú deti so svo-
jimi mamièkami na výrobe 
„tekvièiakov“. Tešíme sa, 
ako sa tekvice premenia na 
rozprávkové postavy, víly, 
strašidielka. Prezentovaś ich 
budeme na výstave ovocia 
a zeleniny. Predškoláci sa 
chystajú v novembri vystúpiś 
dôchodcom na výroènej 
schôdzi s programom „Za-
spievaj slávièku“.  
Èaká nás ve¾a práce aj zau-
jímavých aktivít a dúfame, že všetko 
zvládneme k spokojnosti našej i rodi-

èov detí a tešíme sa na dobrú spoluprácu s ni-
mi. Kolektív MŠ

AKO SME PREŽILI DRUHÝ POLROK ŠKOLSKÉHO ROKA 2013/14

Projekt „Z malých obcí do siene slávy“ v cieli
V posledných júlových dòoch (27. až 30. 7. 
2014) sa v Kálnici stretol na svojom závereènom 
zasadnutí výbor riadiaci realizáciu projektu „Z 
malých obcí do siene slávy“, ktorú naša obec 
realizovala spolu s maïarskou dedinkou Felsö-
nyék.
Na tomto zasadnutí bolo śažiskom závereèné bi-
lancovanie a pripomienkovanie závereènej sprá-
vy, ktorú predložia obaja aktéri orgánu, ktorý im 
urèilo ministerstvu školstva v predpísanom roz-
sahu, štruktúre a podobe. Obaja úèastníci zhod-
ne skonštatovali, že poèas realizácie projektu 
nedošlo k vzniku situácie, ktorá by znamenala 
predèasné ukonèenie, resp. oneskorenie rea-
lizácie projektu z dôvodu hlbokých odborných 
èi praktických názorových rozdielov na niektorý 
problém. Preto ani text závereèných správ neob-
sahuje žiadne neoèakávané výsledky, poznatky, 
názory a rozdiely.   
Rozdelenie práce, riadenie projektu, monitoro-
vanie výsledkov, vzájomná komunikácia, h¾ada-
nie optimálnych spôsobov realizácie projektu, 
aplikácia hodnotenia dosiahnutých výsledkov 
a metód, ako aj plánované projektové mobility 
a aktivity sa realizovali v súlade s projektom a s 
dôrazom na ich komplexné efektívne pôsobenie 
nielen na deti, pedagógov, èi ostatných zaintere-
sovaných spolu realizátorov.
Primeraná pozornosś sa venovala aj šíreniu po-
znatkov o priebehu realizácie a výsledkoch pro-
jektu. Dôkazom toho je tak èlánok riadite¾ky ZŠ 
v Kálnici p. Mgr. M. Roháèkovej v celoštátnom 

periodiku Uèite¾ské noviny è. 41/2014 vydaných 
dòa 05.02.2014, ako aj vystúpenie Dr. Bélu Ba-
logha, hlavného koordinátora tohto projektu, na 
medzinárodnej konferencii v júni 2014 v maïar-
skom  Veszpréme za úèasti významných pred-
stavite¾ov pedagogickej verejnosti z èlenských 
krajín EÚ. Naviac, pre záujemcov o projekt je 
stále k dispozícii webová stránka „www.felso-
nyek-kalnica.eu“, na ktorej si môžu pozrieś ve¾a 
dôležitých a zaujímavých dokumentov a fotografií 
(okolo 400) týkajúcich sa priebehu a výsledkov 
projektu. Partneri hodnotili nielen výsledky pro-
jektu, ale tiež ich vzájomné vzśahy a spoluprácu 
ako ve¾mi dobré a udržate¾né. Je to aj preto, že 
téma projektu je „nadèasová“ a problematika 
„10 pilierov“ bude vždy aktuálna. Potreba roz-
víjaś úspešne myslenie zostane trvale. Ve¾kou 
výhodou výsledkov projektu je aj to, že materiály 
používané na posilnenie efektov výchovnej pra-
xe aplikovanej poèas jeho priebehu, zostávajú 
„príkladmi“ prakticky trvale a sú použite¾né (po 
doplnení o lokálne zdroje) vo výchovno-vzdelá-
vacej praxi každého èlenského štátu EÚ.  
Okrem toho, že pedagógovia z oboch strán mali 
možnosś prakticky sa oboznámiś s výchovno-
vzdelávacím procesom v zahranièí a nadviazali 
priate¾ské vzśahy s kolegami z iného štátu, sa obe 
obce stali twiningovými partnermi a na základe 
vývoja doterajších vzśahov sa dá predpokladaś 
ich rozšírenie do ïalších oblastí, akými sú napr. 
vzájomné stretnutia dobrovo¾ných obèianskych 
a záujmových združení (po¾ovníkov, športovcov, 

záhradkárov a ovocinárov...), rozvoj letnej (blíz-
kosś Balatonu) a zimnej turistiky (Ski Centrum 
v Kálnici) pre deti i dospelých, organizácia a 
úèasś na rôznych kultúrnych podujatiach (napr. 
detského divadielka o vèielke Bzuèulke, ktorá je 
symbolom pre deti z MŠ v Kálnici a pod.). Na 
záver možno teda oprávnene konštatovaś, že 
obe obce  venovali realizácii projektu primeranú 
pozornosś a zámery projektu splnili.
Som toho názoru, že naša obec aj týmto projek-
tom získala ïalšie bohaté a praktické skúsenosti 
z prípravy, organizácie a realizácie projektov na 
medzinárodnej úrovni a že tieto skúsenosti vy-
užije pre získanie grantov súvisiacich s ïalšími 
projektmi financovanými z prostriedkov EÚ, kto-
ré prispejú k jej ïalšiemu rozvoju a zvyšovaniu 
úrovne spokojnosti obèanov.

Ing. Milan Bušo
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Veru, školský rok nám utiekol. Uèenia bolo tak 
akurát a zaujímavých školských akcií tiež. Videli 
sme ve¾a koncertov, vystúpenie dravcov, zašpor-
tovali sme si v škole v prírode, zatancovali na kar-
nevale. Vystúpili sme s pekným programom pre 
dôchodcov, na vianoènej besiedke, na Dni ma-
tiek, na 95. výroèí vèelárskeho zväzu. Odvšadia¾ 
sme poèuli chválu na to, aké máme šikovné deti, 
ktoré rady recitujú, spievajú a tancujú. 
Zúèastnili sme sa aj súśaží: Ma¾ované vajíèko 
(Mníchova Lehota), Hviezdoslavov Kubín (Dubo-
diel), Matematická pytagoriáda (Nové Mesto nad 
Váhom) - v kategórii žiakov tretieho roèníka zís-
kali pekné umiestnenie Berta Krchnavá, 7. mies-
to a Stanislav Tyzner, 9. miesto; Vèela v prírode 
(Nové Mesto nad Váhom) - spoloèná trojrozmer-
ná práca našich žiakov získala 3. miesto, prírodo-
vedná súśaž, plavecká príprava, olympijský deò 
v Skalke nad Váhom, kde sme obsadili 1. miesto 
vo vybíjanej a 3. miesto vo futbale v konkurencii 
7 škôl. 
Športový deò ku Dòu detí aj s deśmi MŠ prebehol 
výborne, poèasie bolo trochu chladnejšie, ale 
program bol výborný, a to aj vïaka Klubu kálnic-
kých mamièiek, ktorý nám zaplatil šaša, dobro-
vo¾ným hasièom (Šicko, Borcovan), ktorí pomohli 
s odvozom detí, opekaním, dali sladkosti, Žane-
te Potoèkovej, ktorá nám dala vineu a sladkosti, 
objednala šaša, pani Kucharovièovej, ktorá nám 
objednala potraviny a dala perníky, pánovi Fili-
povi, ktorý pripravil športové podmienky na ihris-
ku, pánovi starostovi Ing. Krchnavému za drevo 
a ražne na opekaèku. Im všetkým ve¾mi pekne 
ïakujeme!
Dostali sme sa na záver cezhranièného projek-
tu Comenius Regio, už len musíme vypracovaś 
dokumenty, potrebné na záver. Projekt sme 
úspešne zvládli s podporou pána starostu Ing. 
Krchnavého, ktorý bol koordinátorom a s výraz-
nou pomocou pána Milana Buša, prekladate¾a 

a metodika v jednej osobe. V pamäti 
nám dlho ostanú spoloèné stretnu-
tia s maïarskými kolegami, ktoré 
boli podnetné nielen pre našu pro-
fesionálnu prácu, ale spoznali sme 
aj príjemných a priate¾ských ¾udí tak 
zanietených pre svoju prácu ako 
sme my. 
Poèas školského roka nám pomá-
halo ve¾a rodièov našich detí, za 
èo im ve¾mi ïakujeme. Menovaś 
ich nebudem, aby som na niekoho 
nezabudla. Všetkým sme vïaèní 
aj za to, èo nám dajú alebo pomô-
žu urobiś a zabezpeèiś. Osobitne 
ïakujem Pavlovi Pavlechovi a jeho 
pomocníkom za vyhotovenie dre-
veného posedenia pod prístrešok 
v areáli základnej školy, rodièom, 
ktorí nám pomáhajú kosiś záhradu, 
regulovaś kúrenie, postrekujú buri-
nu, pomáhajú s opravami, prinášajú 
papiere na kreslenie, sirupy, kan-
celárske potreby, hraèky do ŠKD. 
Ïalej ïakujem Milošovi Valovièovi 
za porý¾ovanie školského políèka, 
Žanete Potoèkovej za sponzorský 
príspevok a sladkosti pre deti, Klubu 
kálnických mamièiek za sponzorský 
príspevok z tržby na vianoèných tr-
hoch, ženám-cvièenkám za spon-
zorský príspevok, všetkým, ktorí mi 
pomohli presadiś vybudovanie WC 
a deliacich stien do materskej ško-
ly, o ich realizáciu sa postará Pavol 
Pavlech a Miroslav Harmady.                       
Potešili sme sa aj za poukázanie 2% z daní. Ok-
rem zamestnancov školy, niektorých našich rodi-
èov, nám dala vysokú èiastku aj firma Lauris. 
Po skonèení prázdnin našim deśom želáme 

v novom školskom roku ve¾a úspechov a od-
chádzajúcim štvrtákom aj šśastia v novej ško-
le, dobrých kamarátov a tie najlepšie známky!                                             

Mgr. Monika Roháèková

Vážení spoluobèania, som rád, že v priebehu roka 2014 našu obec neza-
siahla žiadna väèšia živelná pohroma, pri ktorej by sme museli zasahovaś. 
Vykonávali sme preventívnu kontrolu potokov poèas dlhodobých dažïo-
v, bežnú údržbu požiarnej techniky a hasièskej zbrojnice.    
Na konci leta sme už tradiène organizovali podujatie pre deti  ,,Rozlúèka 
s prázdninami“. Pretože v posledný prázdninový víkend sa uskutoèòuje 
vatra SNP a hviezdicový výstup na dvojkríž na Ostrom vrchu, termín našej 
detskej akcie sme posunuli na prvý septembrový víkend. Boli sme pre-
svedèení, že podujatia sa potom môže zúèastniś  viac našich spoluobèa-
nov. Pre deti sme mali prichystané rôzne súśažné úlohy - jazda na koni, 
skákanie vo vreci, lezenie po povrazovom rebríku, chôdza po natiahnutom 
lane, stre¾ba z luku a vzduchovky, skúšanie motoriky prstov pri skrutkova-
ní skrutiek, nosenie vajíèok, chodenie s balónom medzi nohami, labyrint, 
zapájanie požiarnych hadíc, prvá pomoc a rôzne loptové hry. Najviac sa 
deśom (a nielen deśom) páèilo preśahovanie lanom. Do tejto disciplíny sa 
zapojil hádam každý - dokonca aj malotraktor. Preśahovanie lanom  bola 
disciplína, kde sme konštatovali, že ani 9 hasièov nemá šancu na potiah-
nutie malotraktora. Po zapojení detí sme zas nedali šancu traktoru my. 
Nezabudnute¾ným zážitkom bola aj ukážka hasièských profesionálov 
z Nového Mesta nad Váhom. Mohli sme si porovnaś pokrok v požiarnej 
technike - moderné hasièské auto a naša o 40 rokov staršia požiarna 
Avia. Ten rozdiel bol priepastný. Poh¾ad na rozstrihávanie a vyprosśovanie 
zranenej osoby z auta nás utvrdil v presvedèení, že takýto zážitok by nikto 
z nás nechcel zažiś na vlastnej koži v reálnom živote. Následné zapálenie 
a profesionálne uhasenie auta bolo úspešným vyvrcholením sobotòajšie-
ho popoludnia. Poèas celého dòa bolo pre deti zabezpeèené bezplatné 
obèerstvenie vo forme hotdogov, na opekanie  boli špekáèiky a slanina. 
Smäd sme zahasili vineou, džúsmi, kolou a fantou. Každé dieśa dostalo 

kekse, cukríky a od obecného úradu èiapku s erbom Kálnice.
Takáto akcia by sa dala śažko zorganizovaś bez podpory a pomoci spon-
zorov. Chcem sa poïakovaś hlavne nášmu najväèšiemu  sponzorovi firme 
Lauris, Obecnému úradu, Kálnickým mamièkám, Pohostinstvu Potoèek, 
Baru Orion, Ski Centru Kálnica, potravinám Kubo. V neposlednom rade 
ïakujem všetkým èlenom DHZ Kálnica, ktorí sa podie¾ali na príprave 
a úspešnom priebehu ,,Rozlúèky s prázdninami“. Milan Borcovan

Rozlúèka s letom a DHZ Kálnica

A UŽ JE TU KONIEC... ŠKOLSKÉHO ROKA 2013/2014
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Spoloèenská rubrika
jún - október 2015

NARODILI SA:  Leo Kopas, Viktória Hercegová, Terézia Hercegová,
      Lukáš Horòák, Sofia Rabatinová, Adrian Tekula
UZAVRELI MANŽELSTVO: Matej Markech - Mgr. Zuzana Hladká
          Tomáš Vlèek - Mgr. Kristína Záhumenská
          Daniel Kotula - Libuša Husárová
BLAHOŽELÁME
50 rokov: Zuzana Kováèová, Peter Gudánek, Ján Masár,
    Alena Valentová, Gabriela Kucharovièová,
    Jaroslav Klinèúch, Jaroslav Šutovský
60 rokov: ¼uboš Klèovský, Zdenka Adamovicová, Mária Zittová,
    Mária Hrnèiariková, Ing. Tibor Kvasòovcký, CSc.
70 rokov: Ing. Vladimír Víśaz, Anna Zrníková, Anna Batková,
    Vìra Valovièová
80 rokov: Marta Krchnavá
ROZLÚÈILI SME SA:
    Štefan Roško, Margita Zahumenská, Ján Šicko,
    Ivan Kulich, Libuša Hladká, Milan Šicko, Simona Dovinová

Vzácne jubileum Evy Bolechovej - 99 rokov
Dòa 20. augusta 2014 naša sociálna komisia, v zložení MUDr. Lenka 
Benáková a Daniela Masárová, spolu so starostom obecného úradu v 
Kálnici Ing. Jánom Krchnavým mala èesś zúèastniś sa oslavy krásneho 
životného jubilea 99-tich rokov našej najstaršej spoluobèianky pani Evy 
Bolechovej, è. domu 238. Toto stretnutie bolo výnimoèné tým, že sme 
si spolu s babièkou a jej najbližšími príbuznými zaspomínali na èasy 
dávno minulé, na chvíle veselé aj menej veselé, že život bol śažší, ale 
zato viac veselší ako teraz. Aj napriek vysokému veku sa pani Evka teší 
relatívne dobrému fyzickému aj psychickému zdraviu. V mene svojom, 
ako aj všetkých obèanov jej želám do ïalších rokov ešte ve¾a, ve¾a zdra-
víèka a aby sme sa takto stretli o rok pri oslave jej stých narodenín.

MUDr. Lenka Benáková

DÔLEŽITÉ UPOZORNENIE
Upozoròujeme všetkých odberate¾ov vody z miestneho vodovodu, 
že zaèiatkom novembra sa vykoná odpis vodomerov. Z toho dôvodu 
je každý povinný umožniś povereným osobám  vo¾ný prístup k vo-
domeru, t.j. maś vodomernú šachtu prístupnú, èistú a hlavne vyba-
venú bezpeèným rebríkom. Po odpoète, nako¾ko sa blíži zimné ob-
dobie, je potrebné vodomernú šachtu a vodomer zabezpeèiś proti 
poškodeniu mrazom. Pri poškodení vodomeru mrazom náklady na 
výmenu i opravu v plnej výške hradí odberate¾.  

Ing. Miroslav Borcovan,
odborne spôsobilá osoba na prevádzku kálnického vodovodu.

INFORMÁCIA O PREVODE ÈLENSKÝCH PRÁV A POVINNOSTÍ V COOP - JEDNOTA
Vážení obèania a èlenovia spotrebného družstva COOP - Jednota Tren-
èín, SD. 
Pre vašu lepšiu informovanosś uvádzam niektoré záležitosti, s ktorými sa 
mnohí stretávate pri prevode èlenstva v COOP Jednota.
 1. V prípade, že èlen družstva zomrie, musí sa jeho majetkových po-
diel v COOP Jednota Trenèín SD zahrnúś do dedièského konania.
 2. Dediè èlenských práv a povinností poruèite¾a, ktorý nie je èlenom 
COOP Jednota Trenèín SD môže požiadaś družstvo o èlenstvo v druž-
stve v lehote do 4 mesiacov od právoplatného rozhodnutia (uznesenia) 
o dedièstve. K žiadosti doloží kópiu dedièského rozhodnutia a doklady 
po zomretom, a to: originál list majetkový podiel, èlenskú knižku a ná-
kupnú kartu. Základný èlenský vklad je 17 eur. Ak poruèite¾ mal vklad 
4 eurá, dediè po schválení musí doplatiś 13 eur. O žiadosti rozhodne 
predstavenstvo družstva.
 3. Dediè èlenských práv a povinností, ktorý sa nestal èlenom druž-
stva z dôvodu, že nepožiadal o èlenstvo alebo predstavenstvo nesúhlasi-
lo s nadobudnutím èlenských práv a povinností po poruèite¾ovi, má nárok 
na vyrovnací podiel èlena, ktorého èlenstvo zaniklo smrśou. K žiadosti 
o vyplatenie vyrovnacieho podielu doloží kópiu dedièského rozhodnutia 
a doklady po zomretom: originál list majetkový podiel, èlenskú knižku 
a nákupnú kartièku.
 4. Dediè èlenských práv a povinností, ktorý je už èlenom družstva, 

má nárok na vyrovnací podiel èlena, ktorého èlenstvo zaniklo smrśou. 
K žiadosti doloží kópiu dedièského rozhodnutia.
 5. Pri viacerých dedièoch sa èlenom môže staś len jeden z nich.
Ak èlen družstva žije, môže previesś svoje èlenské práva a povinnosti na 
inú osobu - neèlena družstva, písomnou dohodou o prevode èlenských 
práv a povinností, ktorá podlieha súhlasu predstavenstva. Bez súhlasu 
predstavenstva je dohoda o prevode èlenských práv a povinností neplat-
ná. Pri prevode èlenských práv a povinností vzniká èlenstvo nadobúda-
te¾ovi èlenských práv a povinností dòom schválenia tejto dohody o prevo-
de èlenských práv a povinností predstavenstvom družstva.
Vyrovnací podiel fyzickej osoby sa vypoèítava z majetkového podielu pri-
znanému èlenovi pri transformácii družstva pod¾a zákona è. 42/92 Zb. 

Žiadosti adresovaś na: 
COOP Jednota Trenèín SD, Mierové námestie è. 19, 912 50 Trenèín.

Nákupná karta.
Okrem nákupnej karty COOP Jednota Trenèín SD pre èlenov, môžu 
o nákupnú kartièku požiadaś všetci zákazníci, ktorí chcú nakupovaś so 
z¾avami (nemusia byś èlenmi) na tlaèive, ktoré je priamo v predajni COOP 
Jednota Trenèín SD. Ak èlen nákupnú kartu stratí, má možnosś získaś du-
plikát NK. Tlaèivo Žiadosś o vydanie duplikátu sa nachádza vo všetkých 
našich predajniach Jednoty. Emília Krchnavá

Oznamujeme záujemcom o návštevu Kálnického múzea, aby túto požia-
davku oznámili vopred na Obecný úrad osobne alebo telefonicky na è. 032 
77 98 832, ktorý po dohode so záujemcom zabezpeèí nielen otvorenie, ale 
i odborný výklad - bezplatne.   Ing. M. Borcovan

Prístup do múzea

Poslaním slúžiś obci a jej obèanom, maś sociálne cítenie, byś k dispozícii tam 
a vtedy, keï si to situácia vyžaduje. Poslanie rozhodovaś hospodárne, efektívne 
a maś hlavne na zreteli, že rozhodujeme nie za seba, ale v prvom rade za všet-
kých obèanov, ktorí vám dajú dôveru, a to zaväzuje. Chcela by som pripomenúś 
všetkým kandidátom do miestnej samosprávy, aby si uvedomili, že samospráva 
obce a jej predstavitelia - to je hlavne služba obèanom. Myslím tým, že všetci sa 
musíme maximálne snažiś obèanom pomôcś, poradiś a uskutoèòovaś ich požia-
davky, samozrejme, v súlade so zákonmi, ktorými sa samospráva musí riadiś. Èin-
nosś samosprávy spoèíva hlavne v tom, aby prostriedky, ktoré má k dispozícii, èo 
najlepšie využila v prospech obèanov svojej obce. Od toho ako s nimi vie narábaś 
záleží aj šśastie a spokojnosś obèanov. Odjakživa platí, že èím má niekto menej, 
tým lepšie musí gazdovaś, a tým viac musí rozmýš¾aś ako si pomôcś. Vážení ob-
èania, zároveò by som chcela v mene obecného zastupite¾stva, v mene starostu 
obce a i v mene svojom, vás požiadaś, aby ste všetci využili svoje volebné právo a 
komunálnych volieb sa dòa 15. novembra 2014 zúèastnili v èo najväèšom poète. 
Na záver želám nám všetkým, aby sme si vybrali tých najlepších, ktorí nás budú 
v obci zastupovaś k plnej spokojnosti a budú napåòaś naše predstavy a požiadav-
ky, ktoré budú na nich kladené. Všetkým, ktorí budú zvolení, želám v ich nároènej 
práci ve¾a úspechov. Krchnavá Emília, hlavná kontrolórka
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Na Vèelárskej paseke v Krá¾ovej pri Senci sa 9. 8. 
2014 konali oslavy 145. výroèia založenia a 95. vý-
roèia obnovenia vèelárskej organizácie na Sloven-
sku. Pri tejto príležitosti Výkonný výbor SZV udelil 
zväzové vyznamenania vèelárom nielen za dlhoroè-
nú prácu, ale i tým, ktorí sa dobrovo¾nou èinnosśou 
podie¾ali na obnovení Vèelárskej paseky. Je poteši-
te¾né, že naša ZO SZV v Novom Meste nad Váhom, 
do ktorej patria i naši kálnickí vèelári, v tejto èinnosti 
patrila medzi najaktívnejšie organizácie, èo bolo 
vyjadrené i najvyšším poètom 27 udelených zväzo-
vých vyznamenaní.  Z toho z Kálnice vyznamenanie 
obdržali 10 vèelári, sú to: Medailu Štefana Závod-
níka Tibor Valoviè, Zlatú vèelu Alexander Rabatín, 
Striebornú vèelu Pavel Dovina, Vladimír Potoèek, 

Ing. Miroslav Borcovan, Bronzovú vèelu Emília Pa-
žitná, Jaroslav Pažitný, Ing. Eva Borcovanová, Ing. 
Rudolf Líška, Jaroslav Šimo.
Vysoký poèet ocenení z našej obce svedèí o ochote 
priložiś nezištne ruku k dielu, ak to potreba vyžadu-
je. I keï nie všetci si mohli prísś z rôznych dôvodov 
osobne prevziaś vyznamenanie, pre zúèastnených 
to bol nevšedný zážitok a povzbudenie do ïalšej 
aktívnej práce, k èomu úprimne blahoželáme. Zá-
roveò blahoželáme i k umiestneniu Tibora Valovièa 
v súśaži o najlepší Slovenský med, medovinu a pe¾ 
na Agrokomplexe v Nitre 2014, kde obsadil  cenné 
3. miesto v kategórii najlepší pe¾.

Ing. Miroslav Borcovan

Vzácne ocenenie vèelárov i z našej obce

Foto: Úèastníci z Kálnice pred Ve¾kým vèelínom.

Rok 2014 je pre vèelársku pospolitosś medzní-
kom, v ktorom sme si pripomenuli 145 rokov od 
prvého spolku vèelárov na Slovensku, èo bolo 
ešte za Rakúsko Uhorska. Všetko to zaèalo 
v Bratislave, no nako¾ko sme patrili pod Ma-
ïarsko, spolok bol rozpustený a zakladate¾ov 
pozatvárali krátko po jeho uvedení do života. 
Spolok sa znova obnovil až v roku 1919, keï 
po skonèení vojny vèelári spoloène s priate¾mi 
spoza rieky Moravy obnovili spolok vèelárov na 
Slovensku. V tomto roku sa založilo 44 organi-
zácií a medzi nimi bola i organizácia v okrese 
Nové Mesto nad Váhom. 
Naša organizácia si v tomto roku pripomenula 
95.výroèie založenia 14. júna 2014 v KD v Kál-
nici. Pri tejto príležitosti sme oslovili Mestský 
úrad v Novom Meste nad Váhom a starostov 
jednotlivých obcí v okrese, ktorým sme umožnili 
odmeniś vèelárov na úrovni možností jednotli-
vých obcí za prácu, ktorú vèelári vykonávajú vo 
svojom okolí. Verím, že ani jeden vèelár nezne-
èisśuje prírodu, ale prírodu zve¾aïuje, skráš¾uje, 
a tak sa stará o zdravé prostredie svojich vèiel. 
Mnohí si ani neuvedomujeme, že hlavným príno-
som vèely v našom prostredí je vlastne ope¾ova-
nie rastlín, èím sa zvyšuje úroda ovocia, repky, 
stromov a iných plodín. V prírode ope¾ujú 81 % 
kultúr. Je vypoèítané, že keby zomrela posledná 
vèela, ¾udstvo neprežije viac ako štyri roky - vy-
mrie hladom. Žia¾, životné prostredie sa neustá-
le zhoršuje vïaka nezodpovednosti ¾udí a dnes 
už vèela v prírode neprežije, a preto je potrebný 
èlovek na jej prežitie. Pri tejto príležitosti sme vy-
dali už druhú knižku o vèelárení v našom okrese 
- Tibor Valoviè a Lucia Révayová, 95 rokov vèe-
lárstva v okrese Nové Mesto nad Váhom. 
Na tejto oslave takmer všetci vyzvaní starostovia 
obcí alebo ich zástupcovia prišli odmeniś na-

vrhovaných vèelárov zo základnej organizácie 
a zároveò nám prispeli 670 eurami na vydanie 
knižky. Som rád, že obce a ich poslanci prijali 
kladne tento návrh a že sa tak napomôže lepšej 
spolupráci a porozumeniu v obciach. Vèelárov 
odmeòovala i naša základná organizácia, kultúr-
ny program pripravila základná škola v Kálnici 
a do tanca nám vyhrávala hudba p. Slobodu 
a p. Hrehoru.  
95. výroèie Slovenský zväz vèelárov oslávil 9. 
8. 2014 v Krá¾ovej pri Senci na Vèelárskej pa-
seke. Vèelári zo ZO SZV v Novom Meste nad 
Váhom tento skanzen zve¾aïujú už desiaty rok 
a po dohode s výkonným výborom Slovenský 
zväz vèelárov so sídlom v Bratislave odmenil èle-
nov za  obetavú prácu. Pri tejto príležitosti bol 
odmenený medailou Štefana Závodníka Tibor 
Valoviè a Zlatú vèelu prevzal Alexander Rabatín; 
Striebornú vèelu dostali Pavol Dovina a Vladimír 
Potoèek; Bronzovú vèelu Emília Pažitná, Ing. 
Eva Borcovanová, Ing. Rudolf Liška, Ing. Miro-
slav Borcovan, Jaroslav Pažitný, Jaroslav Šimo, 
Ing. Jana Kubáòová z Beckova - menujeme 
len vèelárov z Beckova a Kálnice, ale celkovo 
z organizácie v Novom Meste nad Váhom bolo 
odmenených 27 vèelárov. Vysoko si vážime 
ocenenia, ktoré sme dostali èi už od primátora 
Nového Mesta, starostov jednotlivých obcí ako 
i SZV. Pre nás je to poïakovanie za dobrovo¾nú 
obetavú prácu navyše. Teraz je len na nás vèelá-
roch, aby sme svoje skúsenosti odovzdali mlad-
šej generácii, nako¾ko vekový priemer v organi-
zácii máme 58 rokov. Perspektívne je možnosś 
na prvom stupni základnej školy v Kálnici otvoriś 
vèelársky krúžok. 
Do ïalších rokov prajeme všetkým vèelárom 
a záhradkárom ïaleko lepšie roky ako bol rok 
2014! Tibor Valoviè

95. výroèie vèelárov v okrese Nové Mesto nad Váhom
Uvedenie do života novej vèelárskej knihy 
starostom obce Kálnica Ing. Jánom Krchna-
vým a viceprimátorkou z Nového Mesta nad 
Váhom Ing. Vierou Vínerovou.

Páni Ján Pavlech, Tibor Valoviè, Emília Pa-
žitná, Pavel Dovina preberajú od starostu 
„úlik“ - cenu za dlhoroènú prácu v obci.
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V predveèer známeho a populárneho Novomest-
ského jarmoku sa v piatok 19. 9. 2014 o 17. hod 
v Mestskom kultúrnom stredisku konala vernisáž 
výstavy nášho rodáka Milana Stanu pod názvom 
Z rodného kraja - olejoma¾by, grafiky a karikatúry. 
Kurátorkou výstavy bola Ela Porubänová z Galérie 
M.A. Bazovského v Trenèíne a vernisáže sa popri 
primátorovi Nového Mesta nad Váhom Ing. Joze-
fovi Trstenskom zúèastnili aj starostovia Kálnice, 
bývalý aj súèasný, ako aj ïalšie osobnosti regió-
nu. Súèasśou výstavy bola tiež prezentácia naj-
novšej knižky Milana Stanu Putovanie za obrazmi. 
Výstavu usporiadali MKS v Novom Meste nad Vá-

hom, Galéria Petra Matejku v Novom Meste nad 
Váhom, Umelecká beseda slovenská  a Galéria 
MAB v Trenèíne. Výstavu ste si mohli pozrieś v si-
eni na prvom poschodí do 17. 10. 2014. 
Pán Stano, rada by som Vám zablahožela-
la k jubileu - k 65. narodeninám, ktoré ste 
nepochybne vynikajúco oslávili aj výstavou 
Z rodného kraja. Mali ste jubilejné výstavy aj 
na iných miestach?
Nemal. Nie som ten typ, èo by rád oslavoval. Aj 
dosś dlho trvalo, než som sa odhodlal nieèo také 
urobiś, lebo priatelia sa ma pýtali, èi neurobím 
nejakú novú výstavu v Bratislave, lebo minulý rok 
som mal až dve výstavy. Nuž som si povedal, že 
ak budem vystavovaś, tak v rodnom kraji a obra-
zy odtia¾, èiže z Kálnice, Nového Mesta a okolia, 
lebo tieto miesta ma formovali, mám ich rád a po-
važujem sa za ich súèasś mojej tvorby. Veï ako 
Hašek ústami Švejka povedal: „Každej vodnìkud 
pochází“.
Pri výbere diel ste sa urèite neubránili spo-
mienkam na roky detstva a mladosti, ktoré 
ste prežívali v rodnej Kálnici i v neïalekom 
Beckove, kde ste pokraèovali v školskej do-
chádzke. Poprosila by som vás o spomienky 
na tie udalosti èi osoby z Kálnice a Beckova, 
ktoré mali z dnešného poh¾adu rozhodujú-
ci a formujúci vplyv na osobnosś budúceho 
výtvarníka, humoristu, spisovate¾a a vydava-
te¾a Milana Stanu. Teda, èo vás formovalo?
Každý èlovek, najmä umelec je urèovaný tým, 
kde sa narodil a prežil detstvo. Mal som krásne 
dobrodružné detstvo s mojimi rovesníkmi. Bolo to 
v päśdesiatych rokoch, kedy boli ešte živé ¾udové 
tradície. Dedinské prostredie nás i formovalo, aj 
morálne, nábožensky a hodnotovo. Bola v nás 
vypestovaná úcta k starším ¾udom, zdravili sme 
ich, báli sme sa kradnúś, lebo Pán Boh sa poze-
rá, boli sme súdržnejší, pomáhali sme rodièom, 
lebo to bolo normálne. Samozrejme sme i vyvád-
zali všelijaké huncútstva, nezbedy, bili sme sa do 
krvi, ale i pomáhali. Tie moje detské priate¾stvá 
trvajú doteraz. Spomienok je na nieko¾ko kníh... 
V detstve som rád kreslil, vzorom mi boli otcove 

kresby v jeho vojenskom zápisníku z ruskej fronty, 
Alšove kresby v Tranovského kalendári a Ladove 
poh¾adnice. Pán uèite¾ Dušan Kišš mi dal zopár 
rád a podporoval ma v kreslení. V jedenástich 
rokoch som sa rozhodol, že budem maliarom. 
Mnoho dobrých ¾udí ma v tomto podporovalo. 
V Beckove pani uèite¾ka Martáková, Pagáèová, 
riadite¾ Baranèík, Jozej Kocian z Nového Mesta 
(mimochodom, jeho dcéra Evièka Grznárová mi 
otvárala jubilejnú výstavu v Novom Meste - to je 
kolobeh náhod). Ako dvanásśroèný som chodil 
do dvoch ¾udových škôl umenia - odbor výtvarný. 
V utorok do Nového Mesta (maliar Kostrhoun) 
a do Trenèína, kde ma pripravovala na dráhu vý-
tvarníka maliarka Žofka Bellová a korigovala moje 
detské výtvarné práce. Prakticky nepretržite som 
sa odvtedy venoval výtvarnému umeniu. Tam mi 
vštepovali, že talent, to je len dar od Pána Boha. 
Len maś talent je málo. Mojou povinnosśou je ten 
talent zve¾aïovaś, pracovaś na òom a neuspokojo-
vaś sa s dosiahnutým, ale ísś ïalej. Platí to doteraz 
a je to nároèné. Na èas, na peniaze, na zdravie, 
na rodinu, na všetko...
Žije ešte vaša rodina? Máte sa ku komu vra-
caś do Kálnice?
Bohužia¾, najbližšia rodina mi už v Kálnici nežije. 
Zomrela mi babièka Zuzana Dovinová, na ktorú 
som bol ve¾mi naviazaný, otec, mama i sestra 
Boženka v roku 2006. Vtedy som si povedal, že 
do roka musí vyjsś kniha Kálnické príbehy. Pra-
coval som na nej od študentských èias, kde som 
si zapisoval rôzne povesti a príbehy ¾udí z Kálni-
ce. Sústredil som sa na dokonèenie tejto knihy, 
ostatné projekty a maliarsku prácu som dal bo-
kom a o rok  naozaj vyšla. Vtedy som si uvedomil, 
že my Slováci sa vieme za nieèo ve¾mi zapáliś, no 
potom už naše úsilie ochabne a veci nedokonèu-
jeme. Rozhodol som sa, že budem zaśatý a veci 
budem dokonèovaś. Je to nároèné, nepohodlné, 
stojí to ve¾a námahy, ale inak sa nedá, ak chcete 
robiś nieèo poriadne a nie polovièato. V Kálnici 
žije môj bratranec a súputník z detských huncút-
stiev (spolu sme pílili susedove jablone a slivky na 
siahovice) Dušan Stano, bratranec Jarko Stano, 
sesternica Danka Buèková, strynka Milka a tetka 
Anna. Ve¾a príbuzných z druhého kolena mám po 
celej dedine. Raz mi babka vysvet¾ovala, že som 
spriaznený s polovicou Kálnice... V Kálnici mám 
rodièovský dom, ateliér a rád sa tam vraciam, 
vždy ak mám chví¾u vo¾na, pokosiś trávu, na jar 
obrezaś stromy, na jeseò pooberaś jablká, alebo 
sa len tak so skicákom poprechádzaś po kálnic-
kom èi beckovskom chotári.
Študijné roky v Bratislave a „uèòovské roky“ 
u majstra Zmetáka doformovali umelca pri-
praveného na ïalší rast. Zaujímalo by ma, 
ktoré momenty vášho života z tých èias vní-
mate ako najpodnetnejšie? 
Ako šestnásśroèný študent som zaèal kresliś 
a uverejòovaś karikatúry v popredných sloven-
ských a èeských novinách a èasopisoch. Bolo to 
aj z chlebových príèin, nemal som štipendium, ani 
skoro žiadne vreckové, tak som si musel nejako 
zarobiś peniaze na farby a knihy. Zmysel pre hu-
mor som zdedil od otca a od svojich rodákov a dr-
ží sa u mòa doteraz ako veselého „kapusnáka“ 
(tak prezývajú Stanovcov), èo vidím aj u svojho 
bratranca Dušana, ktorý je doteraz ve¾kým vtip-
károm. A podstatné bolo u mòa štúdium ma¾by 
u Ernesta Zmetáka, ktorý vlastne bol mojím dru-
hým otcom, žièlivým priate¾om a dobrosrdeèným 

radcom. On ma vyuèil maliarskemu remeslu, jeho 
grifom, ma¾ovaniu v prírode i v ateliéri, cez neho 
som získal ïalších priate¾ov, na našich maliar-
skych potulkách som spoznal skoro celé Sloven-
sko. On bol tým èlovekom, èo mi vtåkal do hlavy, 
že mladý umelec by mal èo najviac cestovaś po 
svete, ma¾ovaś tam, spoznávaś iné kultúry, civili-
zácie a takto si zaène vážiś i to naše slovenské. 
Lebo, keï porovnávam iné krajiny, ktoré som po 
svete prešiel, niet krajšej krajiny ako je Sloven-
sko, akurát nemáme more (možnože na východe 
máme - more Cigánov). Preto som novú knihu 
Putovanie za obrazmi venoval pamiatke môjho 
uèite¾a Ernesta Zmetáka.
Odkedy ste sa zaèali venovaś vo¾nej tvorbe? 
Vaše grafiky akoby niesli spomienku na or-
namenty kálnického kroja, na nežný a sple-
titý ženský svet... a ma¾ba je aj denníkom 
neúnavného cestovate¾a.
Keï chodím na besedy so svojimi priate¾mi spi-
sovate¾mi, oni vždy vyratúvali v akých novinách, 
èasopisoch boli zamestnaní, tak ja zaènem, že 
som nebol v živote nikde zamestnaný, ale pra-
coval som stále. Vždy som bol vo¾nom povolaní. 
Vyše dvadsaś rokov som sa sústavne venoval gra-
fike, najmä drevorezu. Práca na drevoreze ma 
nauèila trpezlivosti, na niektorých som pracoval 
týždne, mesiace a niekedy sa stalo, že jed¾ová 
doska mala kåby a v tlaèiarenskom lise sa zlomila 
a musel som zaèaś vyrývaś odznova. V posled-
ných dvadsiatych rokoch som sa venoval hlav-
ne humoru, vydávaniu humoristického èasopisu 
Kocúrkovo, vydávaniu kníh a ma¾be. Dalo by sa 
povedaś, že po celý profesionálny život som sa 
hlavne venoval výtvarnému umeniu a humoru. A 
všetko som robil a robím s potešením a vnútor-
ne ma to napåòa. Humor sa stal mojou životnou 
filozofiou, ktorú dopåòam umením, ktoré to svojou 
emocionalitou vyvažuje. Lebo umenie je ve¾ká 
emócia, ktorá nenechá nikoho ¾ahostajným. Mne 
sa obrazy dokonca aj snívajú.
Založili ste si rodinu, živnosś, stále ste tvo-
rili - kedy a za akých okolností ste zaèali pí-
saś? Ako vzišla myšlienka zozbieraś príbehy 
z rodnej Kálnice a vydaś ich knižne? Tiež ste 
mali dedka, ktorý ve¾a pamätal a ešte radšej 
rozprával príbehy?
Musím sa priznaś, že som písal odjakživa (poéziu, 
poviedky, filmové scenáre, nakrútil som tri kres-
lené grotesky), dokonca jeden èas (1968) som 
chcel študovaś televíznu a filmovú dramaturgiu 
v Prahe, ale chválabohu mi to priate¾ spisovate¾ 
Tónko Hykisch vyhovoril, lebo som bol bytostný 
výtvarník a radil mi, aby som popri ma¾ovaní písal, 
èo sa aj dialo. Mal som mnoho kamarátov spi-
sovate¾ov, básnikov, mali sme aj svoje združenie 
Apropo. Uverejòoval som v novinách, èasopisoch 
svoje reportáže a èrty zo zahranièných ciest, kde 
som bol ma¾ovaś. O tom, ako vznikli dve knihy 
Kálnických príbehov som už spomínal. Šlo mi o 
to, aby sa zachovali tieto staré príbehy, aby jed-
noducho nezmizli z tohto sveta, ale naïalej žili 
pri èítaní týchto kníh. Aby svedectvo starých èias 
a ¾udí zostalo, lebo to tvorí pamäś našej Kálnice, 
ako som ju poznal ja a moji rovesníci. A v histórii 
našej Kálnice sú i zmenšené slovenské dejiny. 
Preto som dal do knihy i vyjadrenia o Kálnických 
príbehoch mojich priate¾ov spisovate¾ov: ¼uboša 
Juríka, Lacka Balleka, Tónka Hykischa, Jozefa 
Bžocha a Anièky Èernochovej... A èo sa týka toho 
dedka, ja som mal babku Zuzanu Dovinovú, ktorá 

VÝSTAVA MILANA STANU
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ma najviac zo všetkých inšpirovala k týmto kni-
hám. Už od detstva mi rozprávala príbehy o pyt-
liakoch, zbojníkoch, uhliaroch, zaèarovaných 
drevorubaèoch, strigách, o strašení, pastieroch, 
bezhlavých mníchoch, o starodávnych zvykoch... 
nájdete ich v mojich knihách.
Ktoko¾vek o vás rozpráva, sa skláòa pre va-
šou neuverite¾nou pracovitosśou. Kto však 
pozná našich ¾udí, vie, že to bolo úplne nor-
málne. Naši rodièia i prarodièia mali v sebe 
úžasnú silu, odolnosś, vytrvalosś - a boha-
bojnosś. Rád pracujete - lebo tvorivá ume-
lecká èinnosś je najlepší spôsob ako sa staś 
súèasśou našej kultúry?
Máte pravdu, to sme dostali v génoch po našich 
predkoch. Ja som nikdy nevidel môjho otca, 
mamu èi babku, že by niekde sedeli so založe-
nými rukami a nerobili niè. Všetci pracovali a tu-
ho. Napríklad babka Zuzka musela uživiś päś detí, 
lebo jej muž bol na robotách vo Francii a babka 
Anna živila ako vdova sedem detí. Bola to tvrdá 
doba a bola hospodárska kríza, obdivujem túto 
húževnatosś a skláòam sa pred òou. Ale takéto 
bolo skoro celé Slovensko. Keï sa nad tým za-
myslíte, aký pokrok urobilo Slovensko za posled-
ných sto rokov, tak som na svoj národ hrdý. Mám 
týchto ¾udí rád so všetkými dobrými, èi zlými vlast-
nosśami, lebo sú ¾udia z mäsa a kostí. Tak ako aj 
ja, lebo ani ja nemám iba dobré vlastnosti, som 
obèas neporiadny, nedoèkavý, nestíham všetko 
a už dokonca viem, že všetko ani nestihnem, lebo 
každý èlovek má svoje limity. To, že tvorím ume-
nie, je aj moja povinnosś ako splatiś svoj dlh svojim 
rodákom, Kálnici, lebo táto dedina a kraj je jedi-
neèný, ani si neuvedomujeme krásu našich hôr, 
dedinských zákutí, života ¾udí na vidieku... Kde 
len môžem tam ju spomínam a propagujem. Ale 
nielen Kálnica mi uèarovala. Pamätám si, už ako 
žiaèika ma fascinoval Beckovský hrad. S akým 
obdivom som h¾adel cez školské okno na jeho si-
luetu a cez vyuèovanie som si ho neustále kreslil. 
Vedel som a viem ho aj teraz spamäti nakresliś. 
Beckovská krajina má tiež ve¾ké èaro, a keï tam 
ma¾ujem alebo kreslím, myslím na svojho star-
šieho kolegu Ladislava Meïnanského,  ako tam 
chodil za svojimi motívmi. 
Humor je ïalšia ve¾ká èasś vášho života - 
knižne vydané anekdoty, kreslený humor sú 
dobre známe po celom Slovensku. Vraví sa, 
veselá myse¾ - polovica zdravia. Kedy ste za-
èali smiaś - vlastne zberaś tipy? 
Zaèalo to intuitívne poèas štúdia na škole, kde 
som študoval grafiku. Keïže som sa zaoberal 
humorom, karikatúrami, tak som chcel vedieś o 
nich všetko. Vedel som, že keï to chcem robiś 
profesionálne, musím si vybudovaś vlastný archív, 
preh¾ad o tom, èo sa u nás a vo svete v tejto oblasti 
deje. Zúèastòoval som sa medzinárodných súśaží 
doma i vo svete a zdokona¾oval som sa. A to sa mi 
všetko neskôr zišlo pri vydávaní humoristického 
èasopisu. Humoru ïakujem za ve¾a, veï ma živí 
a ve¾mi ma baví, inak by som Kocúrkovo nerobil. 
Dlhých 25 rokov. Myslím si, že treba rozdávaś op-
timizmus a guráž do života. Vždy mi je milší èlo-
vek, ktorý sa usmieva a má rad život. Pesimizmus 
niè nerieši, je to slepá ulièka. Moja karikaturistic-
ká práca je vlastne kritika neveselých javov vese-
lými prostriedkami. Karikaturista musí byś veène 
zvedavý na všetko, èo ho obklopuje a dotýka sa 
života spoloènosti. Veï aj nespokojnosś je súèas-
śou tvorivého procesu mysliaceho èloveka. Život 
a svet je èoraz zložitejší a stále viac akceleruje. 
Zúriaca globalizácia, zneèisśovanie životného 
prostredia, otep¾ovanie, poškodené medzi¾udské 

vzśahy, problémy s demokraciou a jej výkladom, 
politika... na to všetko by mal karikaturista svojou 
tvorbou poukazovaś. Kreslím karikatúry aj preto, 
aby som sa stal sám sebe zrozumite¾nejší. Myslím 
si, že každá tvorivá práca, nielen karikaturistická, 
skrýva v sebe k¾úè k vlastnej osobnosti. 

A na záver zopár anekdot z mojej knihy Sloven-
sko v anekdotách:

KÁLNICKÉ ANEKDOTY
Dve susedky sa pohádali. Jedna z nich sa šla sśa-
žovaś richtárovi. Richtár ju vypoèul a hovorí: „Máš 
pravdu“. O chví¾u sa prišla sśažovaś druhá. Aj tej 
povedal: „Máš pravdu“. Keï to poèula richtárova 
žena, vyskoèila: „Nuž ale, ty somár starý, však aj 
tej prvej si povedal, že má pravdu, akože tomu 
mám rozumieś?“ Richtár sa usmeje a vraví: „Stará 
moja, však aj ty máš pravdu“.

V kálnickom chotári bývali vychýrení a nebezpeèní 
pytliaci. Panskí hájnici nejedného z nich postrelili, 
ba i zastrelili. Pytliaci raz zobrali so sebou i novo-
peèeného mladého pytliaka, a èo èert nechcel, 
panský hájnik zaèal po nich strie¾aś. Prikrèený 
mladý pytliak sa pýta svojho staršieho suseda: 
„Strýèko, a krv smrdí?“ Ten sa na neho skúmavo 
pozrel a vraví: „Nie, nesmrdí“. Mladý si vydýchol: 
„Chvalabohu, tak ma netrafil“.

Zemianka hovorí zemianke: „Pani sestra, mohli 
by ste mi dovoliś vysmažiś moje ryby na vašom 
masle? Ja by som vám za to dovolila uvariś vašu 
bravèovinu v mojej kapuste“.                          
Za rozhovor ïakuje Dana Badžgoòová.

Citujeme z katalógu k tejto vý-
stave: Milan Stano sa narodil 
20. januára 1949 v Kálnici. 
Študoval grafiku na SŠUP v 
rokoch 1964 - 1968 v Brati-
slave a od roku 1972 - 1980 
ma¾bu u Ernesta Zmetáka. 
Mal 75 samostatných au-
torských výstav na Sloven-
sku, v Èechách, Maïarsku, 

Po¾sku, Rusku a i. Zúèastnil sa vyše 130 kolek-
tívnych výstav doma i v zahranièí. Študijné ces-
ty: Vietnam, Kórea, Japonsko, Egypt, Turecko, 
Taliansko, Nórsko, Kuba, Gruzínsko, Arménsko, 
Rusko, Èína, Tibet, Nepál, India, Thajsko, Laos, 
Kambodža, Mexiko a iné. Od roku 1966 kreslí 
karikatúry a programovo sa venuje kreslenému 
humoru, grafickej tvorbe (najmä drevorezu), ilust-
ráciám a ma¾be, kde sa zameral na krajinoma¾bu 
a mestské veduty. V jeho obrazoch vystupuje po-
kojná krajina vyžarujúca harmóniu, vyváženosś, v 
mestských motívoch a ¾udovej architektúre vytvá-
ra kompozície, ktoré sa vyznaèujú prekvapivou 
poetickosśou. Za svojimi krajinami prešiel takmer 
celé Slovensko a svet. Jeho výtvarnou inšpiráci-
ou sú slovenský folklór a ¾udové tradície. V roku 
1990 zaèal vydávaś èasopis Kocúrkovo, ktorý i 
rediguje. Vo svojom vydavate¾stve Štúdio humo-
ru a satiry atï. vydáva a ilustruje knihy. Doteraz 
napísal nieko¾ko kníh, ktoré i ilustroval: Kálnické 
príbehy 1., 2., Veselá kronika, Dva životy Rudolfa 
Schustera, Humor zo života starých a nových Slo-
vákov, Anekdoty o papalášoch, Kocúrkovo a jeho 
príbeh, Slovensko v anekdotách, Blondínky v 
anekdotách, Slovenská republika v anekdotách, 
Putovanie za obrazmi. Podie¾al sa na viacerých 
knihách ako spoluautor. Za svoju tvorbu získal 
nieko¾ko ocenení. Je èlenom Umeleckej besedy 

Slovenska, ZVUZS, Spolku slovenských spisova-
te¾ov, Únie slovenských novinárov a pezinského 
PI-klubu.

Cesta na Záhumnie v Kálnici

Maroško pred Bušovou komorou, 1979

Kváèalov dvor v Kálnici, 1981
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V tomto roku si náš rodák a „Èestný obèan Kálnice“ pripomenul 65 rokov svo-
jej životnej cesty nieko¾kými úspešnými výstavami i vydaním knihy Putovanie za 
obrazmi. Nielen všestranný umelec, maliar, humorista, spisovate¾, vydavate¾ 
kníh, cestovate¾, ale nadovšetko skromný èlovek, majúci ve¾a priate¾ov a zná-
mych doma i po celom svete. Nadovšetko milujúci svoju slovenskú krajinu 
a rodnú Kálnicu. Svojou umeleckou tvorbou i zdôrazòovaním svojho pôvodu 
a vzśahu ku Kálnici ve¾mi sa zaslúžil o jej zvidite¾òovanie v širokej verejnosti 
èi už prostredníctvom obrazov, rozhlasových relácií i literárnou tvorbou z jej 
prostredia. Vo svojich knihách Kálnické príbehy I, Kálnické príbehy II i Veselá 
kronika, ktoré by nemali chýbaś v žiadnej kálnickej rodine zachytáva nielen 
spomienky, príbehy, históriu, ale i životnú filozofiu kálnièanov, a toto pretvára 
i do svojich obrazov, ktorými sú uvedené knihy bohato ilustrované. 
Milan Stano poèas svojho doterajšieho života precestoval obrovský kus sveta 
nielen ako cestovate¾  a maliar, ale i ako osobnosś snažiaca sa pochopiś nie-
len históriu, ale i dušu a osobitosś tej ktorej navštívenej krajiny a túto prevteliś 
do svojich obrazov i zážitkov z ciest. O tom je i jeho naposledy zostavená a 
vydaná  kniha „Putovanie za obrazmi“, ktorá bola v prvý deò Novomestského 
jarmoku v rámci vernisáže jeho obrazov Z rodného kraja slávnostne primáto-
rom Ing. Jozefom Trstenským pokrstená a uvedená do užívania. 
K tomuto slávnostnému okamihu sme aj my, Kálnièania, prispeli nielen hojnou 
úèasśou, peknými príhovormi starostu obce Ing. Jána Krchnavého a Ing. Jána 
Kiša i kultúrnym vstupom v kroji v podaní Igora Jelínka, Ing. Samka Jelínka, 
Ing. Jána Krchnavého a Ing. Miroslava Borcovana. Záverom vyjadrili sme žela-
nie, ktoré odznelo už v minulosti pri odovzdávaní ceny Osobnosś Podjavoriny 
Milanovi Stanovi a v èom je zmysel života, citujem: „Konaś dobro, lásku dávaś, 
ku ¾uïom sa slušne správaś.
H¾adaś pokoj, èistú myse¾, nech je žitia nášho zmysel!“  
Blíži sa èas zimného pokoja i Vianoc, poèas ktorého môžeme si spríjemniś 

chvíle pohody preèítaním uvedenej knihy a spolu s autorom prostredníctvom 
jeho malieb a písaného slova precestovaś a spoznaś ve¾ký kus sveta. Prísś 
k poznaniu, že najkrajšie a najhlbšie podnety èlovek prežíva v rodnej zemi 
a ako i on sám uvádza: „Na malom kúsku zeme nachádzam to¾ko krásy, ktorú 
by som inde vo svete nenašiel!“ Predpokladáme, že kniha už bude na predaj 
v miestnych obchodoch.
Ïakujeme Ti, Milan, za úspešnú prezentáciu i našej obce a želáme Ti do ïal-
ších rokov ešte ve¾a zdravia a tvorivej snahy pri zostavovaní ïalšej knihy o Kál-
nici pod názvom „Kálnica v historických fotografiách“, ktorú v spoluautorstve 
s Igorom Jelínkom pripravujete.   Ing. Miroslav Borcovan

Z RODNÉHO KRAJA - vernisáž výstavy Milana Stanu
a krst knihy Putovanie za obrazmi

Ovocinárstvo v minulosti bolo významným zdrojom 
obživy v našej obci, ktorú obklopovalo množstvo 
ovocných stromov a zelene z vysadených skládok, 
v súèasnosti už  èiastoène zrušených, neošetrova-
ných i zanedbaných. Nepoužívala sa chemizácia 
a v chotári rástli stromy, krajové miestne odrody, 
už prispôsobené miestnym požiadavkám i podmi-
enkam, nenároèné na ošetrovanie aj chemickú 
ochranu. Predstavovali vzácne dedièstvo, ktoré je 
možnosś a najvyšší èas nielen uchovaś, ale i zve¾adiś 
pre ïalšie generácie po nás. Preto zo strany miest-
neho odboru Matice Slovenskej máme záujem nie-
len o uchovanie kultúrneho dedièstva, ale i o spolu-
prácu pri zachovaní a udržaní týchto starých odrôd 
v chotári. V tejto snahe nie sme sami. Nadviazali 
sme spoluprácu s CHKO Biele Karpaty, ktorí vy-
pracovali projekt „Bielokarpatský ovocný poklad“, 
ktorého cie¾om je záchrana starých a krajových od-
rôd, podpora ovocinárstva, organizovanie kurzov, 
výsadby a ošetrovania ovocných stromov i starost-
livosti o staré ovocné stromy. Taktiež Slovenský 
zväz vèelárov má program na rozširovanie zelene 

a nektárodajných stromov, ktorý by bolo vhodné 
i v našej obci zrealizovaś. V rámci tejto spolupráce 
uskutoènili sa dve zaujímavé stretnutia záujemcov 
o ovocinársku problematiku.
Prvé stretnutie sa uskutoènilo 20. 3. 2014 v Kul-
túrnom dome a zúèastnilo sa ho viac ako 30 zá-
ujemcov. Poèas neho sme privítali medzi nami Al-
fonza Líšku z Opatovej, známeho ochrancu prírody 
a pestovate¾a rôznych drevín a jarabiny oskorušo-
vej. Z jeho výkladu sme sa dozvedeli, popri iných 
zaujímavostiach, akým spôsobom sa  oskorušové 
stromy dajú v miestnych podmienkach z jadierka 
dopestovaś. Vyzreté jadierko je potrebné narušiś 
rozlúsknutím, zasadiś do kvetináèa so zmesou ze-
miny a piesku a daś na zatienené miesto v záhrade. 
Po vzídení, èasto aj za 3 roky, výpestky je potrebné 
zatieniś záclonovinou a ïalej sa o ne staraś. Prvé 
úrody je možné dosiahnuś už i za12-15 rokov, ako 
sme tomu i svedkami v našom chotári. Druhá  èasś 
stretnutia bola už v réžii Tibora Valovièa, ktorý zau-
jal prednáškou o zákonitostiach zimného a jarného 
rezu ovocných stromov a èo bolo cenné, urobil i ná-

zorné praktické ukážky 
rezu. Zároveò sa dohod-
lo, že pri druhom stretnutí 
v letných mesiacoch vy-
svetlí a prakticky ukáže zá-
klady tzv. Jánskeho letné-
ho rezu. Druhé praktické 
stretnutie sa uskutoènilo 
v sade Ing. Martinky Ja-
colovej dòa 17. 8. 2014. 
Bolo nás len 10 záujem-
cov, z èoho prednášajúci 
Tibor Valoviè bol mierne 
sklamaný. I napriek tomu 
stretnutie splnilo svoj úèel 
a dozvedeli sme sa, že let-
ný Jánsky rez (okolo 24. 
6.) ve¾mi vhodne a úèinne 
nahrádza nielen zimný, 

ale i jarný rez. Rany sa lepšie hoja, väèšie odporú-
èa zatieraś èerveným duvilaxom. Zalamovaním mla-
dých výhonkov a lepším tvarovaním koruny môžeme 
podstatne ovplyvniś rodivosś  stromu. Odlamovaním 
koncov letorastov úèinne bojujeme i proti múènat-
ke. Ve¾mi zaujímavé boli jeho dlhoroèné skúsenosti 
so sadením stromov i ostatných plodín na základe 
prebiehajúcich fáz mesiaca pod¾a tzv. Lunárneho 
kalendára. Prítomní sa zhodli na tom, že okolo Jána 
sa znovu stretnú v tomto sade. Akciu bude potrebné 
viacej spropagovaś, aby pritiahla i záujem mladých 
¾udí, v ktorých bude i budúcnosś ovocinárstva a na 
ktorých záujem by sme sa mali zameraś.
Toto jesenne obdobie, obdobie zberu, je vhodným 
obdobím na èiastoènú, ale dôležitú úlohu nášho zá-
meru, spoèívajúcu v zisśovaní, kde a aké zaujímavé 
staré ovocné stromy sa ešte v Kálnici nachádzajú. 
Tieto by sme chceli spísaś, pozrieś a rozhodnúś, èi 
je možné a ako ich zachovaś pre budúcnosś, prípad-
ne z nich odobraś vrúble pre ich rozmnoženie. Na 
kálnické hody Klub dôchodcov už tradiène uspora-
dúva výstavu ovocia. Bolo by ve¾mi vhodné na tejto 
výstave prezentovaś i tieto krajové odrody, i keï ten-
to rok nebol na ovocie moc priaznivý a ve¾a ovocia 
predèasne odpadlo. Zároveò dovo¾ujem si požiadaś 
vlastníkov takýchto stromov, aby pod¾a svojich mož-
ností prezentovali sa už s týmito plodmi na výstave, 
kde pokúsime sa urèiś i ich odrodovú príslušnosś, 
pokia¾ nebude známa. Taktiež si dovo¾ujem požia-
daś, keby ma o výskyte takýchto stromov, pokia¾ by 
plody z nich na výstave neprezentovali, informovali 
najlepšie osobne. Ve¾mi by tým napomohli realizácii 
tejto potrebnej iniciatívy a záchrany našich krajo-
vých odrôd.
Ve¾mi si ceníme nezištnú ochotu Tibora Valovièa 
i Alfonza Líšku, s ktorou sa snažili odovzdaś svoje ži-
votné skúsenosti do ïalšej praxe, za èo im úprimne 
a srdeène ïakujeme. Taktiež úprimné poïakovanie 
patrí aj Ing. Martinke Jacolovej za ochotu poskytnúś 
svoj ovocný sa na cvièné ovocinárske ukážky. 

Ing. Miroslav Borcovan                                                                            

 Záchrana starých odrôd ovocia a ovocinárska osveta v praxi
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V sobotu 19. 7. 2014 zúèastnili sme sa autobusového zájazdu, ktorý zor-
ganizoval Miestny odbor Matice Slovenskej v Dubnici nad Váhom v spo-
lupráci s naším miestnym odborom. Zájazdu sa zúèastnilo 42 úèastníkov, 
z toho z našej obce nás bolo 13. Hlavným cie¾om zájazdu bola obec 
Bojná, kde sa nachádza významné archeologické nálezisko dokladujúce 

vyspelosś a spôsob života Slovanov ešte pred príchodom vierozvestov 
Cyrila a Metoda. Rozsahom vykopávok i množstvom nálezov z tej doby 
dostalo oznaèenie Slovenská Trója.
Po prehliadke miestneho múzea (foto 1), kde nám bol podaný podrobný 
výklad o nálezisku, (foto 2) nálezoch, spôsobe života i o jeho význame 
pred a v èasoch panovania krá¾a Svätopluka, t.j. v období Ve¾komorav-
skej ríše. Zaujímavý bol nález 7 zlatých plakiet, z ktorých bolo zrejmé, 
že Slovania už cca 100 rokov pred príchodom vierozvestov v nálezisku 

používali svoje vlastné písmo a kresśanské náboženstvo. Potvrdzuje to 
i unikátny nález zvona starého viac ako 1200 rokov, ktorý je najstarší 
na našom území a patrí i k najstarším doposia¾ známym šiestim zvonom 
nájdeným v Európe z tohto obdobia. Ohromujúce bolo i celkové vybudo-
vanie opevnených obranných kamenných valov s vonkajšou priekopou 
okolo hradiska, s palisádovým ukonèením, výška ktorých dosahovala až 
10 m. Ich celková ohradená plocha o rozmeroch 600 x 300 m predsta-
vovala úctyhodných 14 ha. Je obdivuhodné, v že hradisku poèas nutnos-
ti a nebezpeèenstva mohlo žiś naraz až 20.000 ¾udí. Uvedené hradisko 
bolo obývané cca 250 rokov a jeho užívanie skonèilo pravdepodobne 
náhle. Po tomto výklade boli sme si konkrétne pozrieś nálezisko oznaèo-
vané ako Valy I. V lokalite sú ešte Valy II a Valy III. Pre prevažne starších 
¾udí v zájazde to bola cesta pomerne strmým terénom znaène nároèná, 
ale s výborným výkladom sprievodcu i zaujímavá. Po tejto pomerne na-
máhavej exkurzii dobre padlo posilniś sa v reštauraènom a oddychovom 
komplexe na Ranèi pod Babicou v Bojnej, kde o dobrú náladu sa posta-
ral i náš Igor Jelínek so svojou  harmonikou.
Následne naša cesta viedla do neïalekej Nitrianskej Blatnice, odkia¾ 
v dávnej minulosti viedol horský vojensko-strategický priechod do Duco-
vého a Pobedíma spájajúci Ponitrie s Považím. Na tejto trase nachádza sa 
v horách pod Marhátom i Rotunda svätého Juraja - kamenný kostolík ešte

z èias Ve¾komoravskej ríše, známy pod menom Jurko. Na základe ar-

cheologického výskumu je oznaèovaný ako doposia¾ najstarší známy 
kostolík na Slovensku. Je zaujímavé, že o jeho obnovu zaslúžilo sa 20 
miestnych nadšencov, ktorí si založili obèianske združenie pre záchra-
nu kostolíka. Tento postupne len zo zbierok a z vlastných prostriedkov 
opravili a zrekonštruovali. Prekrásne prostredie, malý amfiteáter i krížová 
cesta pri òom stali sa už tradiène miestom, na ktorom sa organizujú púte 
i zaujímavé kultúrnospoloèenské podujatia. Napadlo mi, že podobným 
spôsobom mohli by sme aj u nás obnoviś a zakonzervovaś v budúcnosti 
súèasné ruiny základov kláštora pod Hromovým v Kòažej doline.
Už znaène unavení presunuli sme sa do Podolia, kde v Matúšovom 
krá¾ovstve privítal nás jeho správca Juraj Hlatký. S jeho podrobným vý-
kladom prezreli sme si park miniatúr hradov i ïalších zaujímavých stavieb 
postavených na Slovensku. Zaujímavé je, že všetky stavby sú postavené 
v mierke tak, ako vyzerali v dávnej dobe, èo mnohých i prekvapilo. Je to 
miesto, kde z vyhliadky v strede areálu vidíte najviac hradov na Sloven-
sku, pravda, v ich zmenšenom prevedení.
Èasovo obmedzení zastavili sme sa i v Èachticiach pri pamätníku 4. 
Sednice Tatrína, ku ktorému sme položili veniec (foto 4). Na tejto význa-
mnej Sednici Tatrína v roku 1847 došlo k vzácnej dohode bez oh¾adu na 
vierovyznanie a dovtedy používanú úradnú i cirkevnú reè, že základom 
pripravovaného spisovného slovenského jazyka sa použije stredosloven-
ské náreèie. Po krátkych informaèných príhovoroch sme spomienku za-
spievaním hymnických piesní i ukonèili. Tým sme naplnili predpokladaný 
matièný program a spokojní vrátili sa domov. 

Ing. Miroslav Borcovan, predseda MO MS v Kálnici

Po stopách Svätopluka
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Nieèo o hubách...
Starovekí Gréci verili, že huby dodávajú silu bo-
jovníkom v bitke, Rimania považovali huby za dar, 
ktorý podávali len pri slávnostných príležitostiach 
a dnes považujeme huby za vynikajúcu súèasś 
zdravej výživy. Vzh¾adom na to, že huby obsahujú 
až 85 % vody a majú nízky obsah kalórií, stali sa 
ob¾úbenou zložkou redukèných diét. Pochutnaś si 
na nich môžu aj diabetici, keïže sú pre nich ide-
álnou nízkoenergetickou pochúśkou. Nemajú ži-
adne tuky, cholesterol, málo cukrov, obsahujú bi-
elkoviny, vitamíny a minerály, ve¾a vody a vlákniny. 
Okrem toho obsahujú prírodný inzulín a enzýmy, 
ktoré napomáhajú odbúravaś cukor èi škrob z po-
travín. Sú bohaté na vitamíny skupiny B, vápnik, 
železo, draslík, zinok, meï (sú antibakteriálne) 
a selén (ve¾mi dobré na kosti, zuby, nechty, vla-
sy). Huby sú považované za potravinu, ale aj po-
chutinu, sú výborným doplnkom jedálneho lístka. 
V primeraných dávkach podporujú trávenie, ak sa 
však dávka preženie, spôsobia presný opak. Za 
normálnu dávku sa považuje pokrm pripravený 
asi zo l00 až 200 g èerstvých húb. Toto je dávka 

vhodná na obed, na veèeru by sa mala primerane 
znížiś. Tepelná úprava je ve¾mi dôležitá, pretože 
bez nej možno konzumovaś len asi 10 druhov húb. 
Minimálny èas na tepelnú úpravu je 15 minút, ale 
niektoré druhy potrebujú byś tepelne upravované 
dlhší èas - asi 25 až 30 minút. 
Huby sa môžu využiś na mnohé spôsoby. Pripraviś 
ich môžeme ako hlavné jedlo, èi predjedlo. Vhod-
né sú aj ako prílohy alebo ako koreniny, pomocou 
ktorých dostáva aj mäsitý pokrm arómu húb. Na 
záver - ako tradiène - recept. Dnes to bude recept 
na hríbovú, èi hubovú polievku - ako ju varím ja. 
Okúsilo ju už mnoho mojich známych, zatia¾ všet-
kým chutila. Dúfam, že si získa i vašu priazeò.

Hubová polievka. 
Do hrnca dáme asi 10-15 dkg obyèajnej údenej 
slaninky pokrájanej na menšie kocky a rozpraží-
me ju. Pridáme 1 menšiu cibu¾ku pokrájanú tiež 
na menšie kocky a popražíme len krátko, do sklo-
vita. Potom pridáme 2 polievkové lyžice hladkej 
múky a urobíme tmavšiu zápražku. Pridáme tro-
chu mletej èervenej papriky a ihneï podlejeme 
asi 1,5-2 litrami studenej vody. Ochutíme so¾ou, 

mletým èiernym korením, kmínom a necháme 
zovrieś. Medzitým si oèistíme a nakrájame huby. 
Môžete použiś akéko¾vek, ale najchutnejšia po-
lievka je zo zmesi lesných húb. Keï voda zaène 
vrieś, pridajte pokrájané huby a varte asi 5 minút. 
Potom pridajte na kocky nakrájané zemiaky (asi 2 
až 3) a po chví¾ke aj 2 hrste mrvenice. Varte do 
zmäknutia zemiakov. Nakoniec pridajte neodmys-
lite¾nú petržlenovú vòaś a môžete konzumovaś. 
Prajem dobrú chuś!   Ingrid Ševèíková

Po úspešnej návšteve èlenov Klubu dôchodcov pri obci Kálnica v Selci 
uvítali sme dòa 2. 8. 2014 v Klube dôchodcov i veselú partiu dôchod-
cov zo Selca. Po vzájomných príhovoroch a posilnení v družnej pohode 
si naši priatelia zo Selca prezreli i naše múzeum. Pri výklade snažili sme 
sa im priblížiś spoloèné historické súvislosti a zaujímavosti, èo viacerých 
i príjemne prekvapilo. Po prehliadke múzea ich pán starosta Ing. Ján 
Krchnavý pozval a uvítal v Kultúrnom dome. Nako¾ko sa blížila daždivá 
nepohoda, stretnutie sa ukonèilo so želaním šśastného návratu pešo 
do Selca a ïalším rozvíjaním vzájomných vzśahov. Zvlášś zaujímavé až 
dojemné boli vzájomné stretnutia rodáèiek zo Selca v Klube i náhodné 
stretnutia poèas cesty domov. Ing. M. Borcovan

Návšteva Selèanov v Kálnici

OBECNÉ ZASTUPITE¼STVO INFORMUJE
Obecné zastupite¾stvo sa od 15. 5. 2014 do 30. 9. 2014 zišlo trikrát.
OcZ schválilo:
- závereèný úèet obce Kálnica za rok 2013 bez výhrad
- aby sa výsledok hospodárenia - prebytok za rok 2013 vo výške 970,24 €
  použil na tvorbu rezervného fondu
- vypracovanie projektovej dokumentácie na rekonštrukciu miestneho vodo-
  vodu
- návrh plánu kontrolnej èinnosti HK obce Kálnica na 2. polrok 2014
- zámer predaś obecný pozemok fi Eurofinanc
- podmienky VOS na odpredaj majetku obce fi Eurofinanc
- návrh na úpravu rozpoètu 2/2014
- rozsah výkonu funkcie starostu pre celé volebné obdobie 2014 - 2018 ako
  plný pracovný úväzok               
- poèet poslancov pre celé volebné obdobie 2014-2018 v poète deväś
- jeden volebný obvod pre komunálne vo¾by 2014
- èasový harmonogram návštevnosti detského ihriska
- návrh Rozpoètového opatrenia è.3/2014
OcZ neschválilo:
- zmenu Smerného územného plánu v rozsahu uvedenom v žiadosti
OcZ vzalo na vedomie:
- stanovisko hlavnej kontrolórky k návrhu Závereèného úètu obce Kálnica
  za rok 2013
- záznam o výsledku následnej finanènej kontroly „Projektu Coménius Régio“
- termín a program spomienkovej slávnosti k 70. výroèiu SNP
- termín a program konania „Rozlúèka s letom“
- termín a program výstupu na Ostrý vrch
- termín a program posedenia dôchodcov
- termín konania komunálnych volieb
OcZ poverilo:
- p. hlavnú kontrolórku obce na výkon kontroly v súlade so schváleným plá-
  nom kontrolnej èinnosti
Obecná rada za rovnaké obdobie nezasadala.
 RNDr. Ingrid Ševèíková

Prostredníctvom našej obecnej internetovej stránky pán Dušan Valo-
viè, rodák z Kálnice bývajúci v Prievidzi, nám umožnil vidieś jeho oèami 
pomocou fotoaparátu obrovský kus sveta. Sveta i napriek  rôznym in-
formaèným možnostiam, prevažne pre nás tajuplného a neznámeho. 
Iného svet, v ktorom ¾udia žijú a sú šśastní i v podmienkach pre nás 
neobvyklých a èasto i nepredstavite¾ných. Zvlášś pôsobivé sú jeho por-
trétne fotografie v typickom prostredí krajiny, kde na výraze tváre a oèí 
sa odráža ich životný osud a svet.
Je to neopakovate¾ný zážitok, ktorý je možné precítiś pri prezeraní jeho 
diela na obecnej stránke v aktualitách zo 17. 10. 2014, alebo na www.
valovic.foto.sk. Zatia¾  za túto možnosś, úprimne Vám, pán Valoviè, 
ïakujeme.   Ing. Miroslav Borcovan

Dielo Dušana Valovièa
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Tretieho roèníka súśaže vo varení gulášu „Gulaš 
oktoberfestu“ sa zúèastnilo 21 družstiev. Hlavná 
organizátorka nám povedala: „I touto cestou sa 
chcem poïakovaś všetkým súśažiacim z našej obce, 
z blízkeho okolia, ale ja z ïalekých Košíc za úèasś 
a kvalitu ich gulášov, ktoré sa všetky minuli. Tak-
tiež  personálu, priate¾om, KKM, hudobníkom, OcÚ 
Kálnica, Koèovce, Bodovka za zapožièanie lavíc a 
všetkým ostatným, ktorí akoko¾vek pomohli pri tejto 
opäś vydarenej akcii“.  Kvalitu jednotlivých gulášov 
hodnotila degustaèná porota pod odborným vede-
ním p. M. Tvrdoòa a p. B. Znachora. Prvé skonèilo 
zmiešané družstvo A JE TO Trenèín - Kálnica, a to 

R. Bolech a J. Bulant (vyhrali záhradnú hojdaèku, 
kartón piva a darèekový kôš), na 2. mieste skonèili 
chlapci z NEXTRIDE-TEAMU Nové Mesto n Váhom, 
3. miesto obsadil Zdenko Mosný zo Bziniec pod 
Javorinou. Získali hodnotné ceny potrebné pre do-
mácnosś. Za výzdobu stánkov a celkove za kreativi-
tu boli odmenení súśažiaci KELTátánok, Jáger tím, 
Hornany z Kálnice, Zelenáèi z Ilavy, Košické vrany, 
Z. Valovièová a Márná snaha z Nového Mesta nad 
Váhom. Od verejnosti najviac získali hlasovacích bo-
dov NEXTRIDE-TEAM, Járer tím a Márná snaha. O 
krásny záver sobotòajšej akcie sa postarali hudobní-
ci z Myjavskej cimbalovky.   ŽP

GULÁŠ OKTÓBER FEST KÁLNICA 2014

Zasa nám ten rok ubehol ako voda v tých našich 
potokoch a svitol nám nový deò. Dvadsiaty prvý jún 
dvetisícštrnásś, sobota - deò pracovného vo¾na, deò 
letného slnovratu, deò, kedy chovatelia, milovníci, 
èi obdivovatelia papagájov zamierili do Kálnice. Veï 
preèo nie? Veï sa už po 9-krát konal v kálnickom kul-
túrnom dome medzinárodný seminár chovate¾ov pa-
pagájov. Tak ako poèasie v tento deò bolo slneèné, 
tak aj zvítanie sa priate¾ov a známych zo Slovenska 
a Èeska úprimné a srdeèné. Tohto podujatia, ktoré-
ho organizátorom bola Základná organizácia Sloven-
ského zväzu chovate¾ov Kálnica, sa zúèastnilo 60 
úèastníkov, z toho 14 z Èeskej republiky. Ako hostia 
sa seminára zúèastnili: predseda ÚOK pre chov exo-
tického vtáctva pán Miroslav Kozej, tajomníèka ÚOK 
pre chov exotického vtáctva RNDr. Blanka Bruteni-
èová a šéfredaktor èasopisu Nová EXOTA Mgr. Jan 
Sojka. Po mojom úvodnom zaspievaní hymnickej 
piesne „Kálnica“ a úvodnom privítaní prítomných, pri-
šli na rad prednášky od jednotlivých chovate¾ských 
odborníkov na jednotlivé témy: Austrálske papagáje 
vo svojej domovine - Ivan Torhan. Slovenský chova-
te¾ papagájov navštívil svojich známych v Austrálii, 
s ktorými precestoval viac ako 10.000 km, prièom 
pozoroval papagáje v ich pôvodnej domovine, v ich 
prirodzenom prostredí. Svoje pozorovania priblížil vo 
svojom videofilme, ktorý komentoval. Tu sme mali 
možnosś vidieś austrálsku divoèinu, rôzne druhy pa-
pagájov od druhov u nás bežne chovaných, až po 
druhy vzácne, ktoré sa v európskych chovoch ne-
vyskytujú. Urèovanie pohlavia a diagnostické testy 
u exotických vtákov - Ing. Marcela Bieliková PhD. 
Pracovníèka Diagnostického laboratória Slovgen 
Bratislava predstavila a priblížila analýzu DNA, kto-
rá je neinváznou technikou, kde z odobratej krvnej 

škvrny alebo pierok možno ¾ahko, rýchlo a spo¾ah-
livo urèiś pohlavie u vtákov. Touto technikou možno 
zistiś prítomnosś nákazy na cirkovirózu - obávanú 
a nebezpeènú chorobu peria a kože u papagájov 
(PBFD). Krv v súèasnosti dokáže odobraś už takmer 
každý skúsenejší chovate¾, avšak analýzu dokážu 
vykonaś iba v špecializovanom laboratóriu. Vzácne 
druhy neofém v našich chovoch. Prednášku mal 
pripravenú pán Jan Cvrèek z Prahy, ktorému v osob-
nej úèasti zabránili vážne zdravotné problémy. Preto 
som túto prednášku odprezentoval pod¾a podkla-
dov, ktoré mi poslal a taktiež pod¾a vlastných skúse-
ností, nako¾ko štyri druhy neofém chovám. Neofémy 
sú malé druhy papagájov pochádzajúcich z Austrá-
lie, ktoré sú vïaka peknému sfarbeniu a príjemnej 
povahe u chovate¾ov ob¾úbené. Existujú však ešte 
tri druhy, z ktorých neoféma modrokrídla je v Èesku 
a na Slovensku chovaná vzácne, neoféma skalná iba 
u austrálskych chovate¾ov a neoféma oranžovobru-
chá iba v záchranných centrách v Austrálii. Jej po-
èet vo vo¾nej prírode sa odhaduje na 75 jedincov!!! 
Ako môže veterinár pomôcś v chove vtáctva - MVDr. 
Juraj Šimunek. Mladý, úspešný slovenský veterinár 
a odborník na vtáèiu zdravovedu priblížil zdravotné 
problémy v chovoch vtáctva od tých bežných, ktoré 
môže riešiś samotný chovate¾, až po problémy, ku 
ktorým je potrebné volaś veterinárneho lekára. Ak-
tuality v CITES - Milan Vávra. Významný slovenský 
chovate¾ papagájov, podpredseda ÚOK pre chov 
exotického vtáctva a bojovník za práva chovate¾ov, 
ktorý šikanovanie a represálie zo strany ministerstva 
životného prostredia poèas Dzurindovej vlády pocítil 
na vlastnej koži, vysvetlil postupy na prihlasovanie 
ohrozených druhov živoèíchov za úèelom získavania 
dokladov povinných na ich chov za úèelom rozmno-

žovania a obchodovania s nimi. Zároveò predstavil 
zoznam vzácnych druhov, ktoré sa do našich chovov 
dostali a od ktorých bolo odchované potomstvo.
Chov ár - Miroslav Jurèo. Známy slovenský chova-
te¾ týchto úchvatných papagájov. Ary sú najväèšie 
papagáje pochádzajúce z dažïových pralesov Juž-
nej Ameriky, vyznaèujúce sa nádherným sfarbením, 
dlhým chvostom, elegantným pohybom, silným pre-
nikavým hlasom a mohutným, obrovskou silou oplý-
vajúcim zobákom. Skutoèným obrom medzi týmito 
papagájmi je ara hyacintová, ktorá dosahuje dåžku 1 
meter. Prednášajúci vo svojej prezentácii predstavil 
svoje moderné chovate¾ské zariadenie, druhy, ktoré 
chová, spôsob kàmenia, chovu a odchovu mláïat. 
Tu je potrebná ve¾ká trpezlivosś chovate¾a, nako¾ko 
na odchov mláïat, hoci od harmonizujúcich párov, 
chovate¾ èasto èaká 10 aj viac rokov. Pán Miroslav 
Jurèo bol na Slovensku pravdepodobne prvý, ktorý 
odchoval vzácne ary horské. Všetky prednášky boli 
dopåòané snímkami z premietacieho prístroja a boli 
odmeòované srdeèným potleskom. O záujme úèast-
níkov svedèila aj bohatá diskusia. Nako¾ko sa jedna-
lo o celodennú akciu, bolo pre úèastníkov priprave-
né drobné obèerstvenie (minerálka, káva, zákusok) 
a pochopite¾ne výdatný obed. A aby úèastníci ne-
odchádzali domov hladní, boli na záver pripravené 
obložené misy, ktoré sponzorsky venovala firma 
Soja produkt Drietoma. Záverom chcem èo najsr-
deènejšie poïakovaś starostovi Obce Kálnica Ing. 
Jánovi Krchnavému za bezplatný prenájom priesto-
rov kultúrneho domu, prednášajúcim za ich kvalitné 
prednášky a èlenom ZO SZCH Kálnica za ich prácu 
poèas prípravy, priebehu a ukonèenia IX. Medziná-
rodného seminára chovate¾ov papagájov - Kálnica 
2014. ¼uboš Pavlech

IX. Medzinárodný seminár chovate¾ov papagájov - Kálnica 2014
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Letnú prestávku medzi súśažami sme zaèali príjemnou udalosśou, keï 21. júna 
2014 sme boli úèastníkmi osláv 40. výroèia znovuzaloženia družobnej Telový-
chovnej jednoty Družstevník Popovice. Po milom privítaní  funkcionármi TJ a sta-
rostkou Popovíc, sme boli svedkami taneènej kreácie v podaní šarmantných 
„popovianských taneèníc“ a ich následného ženského futbalového stretnutia so 
všetkým, èo s tým súvisí - pekné futbalové akcie, góly, ale aj napodobeniny „šar-
vátok“, ktoré sa vyskytujú pri zápasoch mužov. Vèasným zásahom „rýchlej zdra-
votnej pomoci“, ktorá bola k dispozícii poèas celého popoludnia, nikto v tomto 
zápase, ale ani v nasledujúcich troch zápasoch dorastencov, starých pánov a  
A-mužstiev Popovíc a Kálnice, neutrpel žiadne zranenie. 
V oficiálnej èasti osláv, predstavitelia oboch obcí a telovýchovných jednôt si na-
vzájom odovzdali pamätné plakety a upomienkové predmety. Športové popolud-
nie sa následne prehuplo do taneènej zábavy za úèinkovania hudobnej skupiny 
ZZ Bar. Bezchybná organizácia, perfektná atmosféra, športový zážitok, skvelé 
obèerstvenie a veselá zábava, zostanú v pamäti viac ako osemdesiatich našich 
úèastníkov osláv 40. výroèia znovuzaloženia TJ Družstevník Popovice. Násled-
ne sme sa doma venovali letnej príprave futbalových mužstiev, oprave WC v ka-
bínach, výmene sprchovacích hlavíc, pravidelnému koseniu celého areálu, ale 
i zakúpeniu prenosných hliníkových futbalových bránok pre žiacku prípravku.
Naši turisti svojim aktívnym prístupom a pomocou pri výkopových prácach pre 
základovú konštrukciu, ale i iných prácach, majú významný podiel na znovupo-
stavení Slovanského dvojkríža na Ostrom Vrchu v Kálnici, kde sa už tradiène 
konajú stretnutia obèanov a turistov zo širokého okolia. Stolní tenisti ako nováèik 
5 ligy odohrali svoje prvé zápasy zatia¾ len s jednou remízou vonku 9:9 s KST 
DRIVE Jastrabie A. I keï kvalita mužstiev je ove¾a vyššia ako v predchádzajúcej 
súśaži, veríme našim chlapcom, že v krátkej budúcnosti prídu i ich víśazné zápa-
sy. K neduhom, ktoré nás doteraz prenasledujú - zlodeji a vlámaèky do kabín, 
krtkovia na hracej ploche, nepovolené vodenie psíkov na hracie plochy a naj-
novšie vozenie sa na bicykloch po hlavnom ihrisku niektorými „nesvojprávnymi“ 
deśmi, povzbudzované i svojimi nezodpovednými rodièmi, pribudol ïalší škodca 
- diviaky, ktoré zatia¾ navštívili nieko¾kokrát okolie hlavného ihriska a tréningové 
ihrisko, ktoré rozryli, ako „divé svine“. Už len tàpneme, aby si nenašli cestièku 
i na hlavné ihrisko. Zároveò  kladieme otázku našim po¾ovníkom, èi sa s tým 
„nedá èosi spraviś“?
Ïalšou ve¾kou akciou bolo naplnenie nášho nieko¾ko roèného cie¾a - namonto-
vaś z troch strán okolo futbalového ihriska ochranné siete, èo sa nám podarilo 
ukonèiś 26. 7. 2014. Úloha to bola ne¾ahká i z toho poh¾adu, aby oce¾ová kon-
štrukcia bola dostatoène pevná a trvácna s tým, že po nieko¾kých rokoch sa sie-
te po ich prípadnom poškodení len vymenia a naïalej budú zamedzovaś padaniu 
lôpt  na susedný pozemok a do potoka tak èasto, ako to bolo doposia¾. Svoj 

podiel na úspešnosti celej akcie má predseda futbalového oddielu Ján Nedbal, 
ktorý èiastoène sponzorsky zabezpeèil vo firme NERIS s.r.o., v ktorej je spo-
lumajite¾om, výrobu oce¾ovej konštrukcie, ktorú navrhol a technicky spracoval 
predseda TJ Zavažan Dušan Filip. Zabetónovanie nosných ståpov a montáž sietí 
zabezpeèili futbalisti a èlenovia výboru futbalového oddielu. V súèasnosti  po-
h¾ad na pravidelne udržiavané a vykosené ihrisko s ochrannými sieśami dáva 
samo o sebe dobrú vizitku našej TJ Zavažan. S potešením môžeme konštatovaś, 
že snaha o vytvorenie èo najlepších podmienok pre športovanie v našej obci, 
nebola zbytoèná. Dôkazom toho je zvýšený záujem najmä detí o futbal. Do sú-
śažného roèníka 2014-2015 sme prihlásili futbalové družstvo žiakov - prípravku, 
kde máme v kategórií od 6 do 11 rokov registrovaných 15 chlapcov a 3 dievèa-
tá.  Za družstvo starších žiakov Beckova hrá osem našich žiakov, z ktorých sú 
taktiež 3 dievèatá.      

Dorastencov sa nám podarilo doplniś o štyroch hráèov z Beckova, èo dáva zá-
ruku, že pre tento súśažný roèník, by sme s mládežníckymi mužstvami nemali 
maś problémy. S ich doterajšími výsledkami a hrou  môžeme byś spokojní. Rov-
nako úspešne si vedú i muži, keï pod trénerským vedením Petra Vojtecha sú 
v tabu¾ke 7. ligy JUH po 10 kole na 5. mieste. Ešte lepšie sú na tom dorastenci, 
ktorí po 8. kole 6. ligy JUH sú na 1. mieste, na èom má nemalú zásluhu aj 
ich tréner Jozef Vojtech. Pod vedením trénera Jozefa Šlosára a vedúceho muž-
stva Ing. Jána Hrnèiarika naši najmladší futbalisti - prípravka, odohrali na štyroch 
turnajoch 16 zápasov, z ktorých 12 vyhrali, 3 remizovali a len 1 prehrali a sú zo 
šiestich mužstiev v skupine JUH  na 1. mieste. S príchodom mladej generácie 
futbalistov vidíme i zvýšený záujem ich rodièov o dianie v telovýchove. Záujem 
a ochota najmä bývalých futbalistov je žiaduca i z poh¾adu ïalšej perspektívy 
smerovania a dotvárania stále lepších podmienok pre športové aktivity. Všetci 
dobre vieme, že športová hala alebo telocvièòa pri našej základnej škole nemô-
že byś ani snom najväèších optimistov. Ich alternatívnou náhradou však môže byś 
výstavba multifunkèného ihriska s umelým povrchom, mantinelmi, ochrannými 
sieśami a osvetlením, pre ktoré by sme mali dostatok miesta v súèasnom našom 
športovom areáli. To, že tomu tak doteraz nie je, oproti mnohým obciam, kde 
takéto viacúèelové ihriská už majú vybudované, máme nevýhodu najmä v tom, 
že pozemky, na ktorých je náš športový areál, sú súkromné, i keï v minulosti 
vlastníci týchto pozemkov ich mali zamenené za pozemky, ktoré v súèasnosti 
spravuje Slovenský pozemkový fond. O tejto zámene sa však nezachoval dôve-
ryhodný dokument, nebolo to majetkoprávne vysporiadané, èo sśažuje situáciu 
ïalšej výstavby. 
Telovýchovná jednota je len užívate¾om týchto objektov a nemá právnu silu na 
zmenu súèasného stavu. Preto bude potrebné opätovne vyvinúś maximálnu ak-
tivitu nových predstavite¾ov obce, ktorých si zakrátko budeme voliś, aby urobili 
všetko preto, aby aj za týchto zložitých podmienok dokázali zrealizovaś vybudo-
vanie multifunkèného viacúèelového ihriska i s vybudovaním sociálnych zariade-
ní pre návštevníkov futbalu na úrovni súèasnej doby, lebo tie, ktoré tam máme 
temer 40 rokov sú už nevyhovujúce... 
Veríme, že o reálnosś naplnenia tejto požiadavky sa budú snažiś i nieko¾kí èleno-
via a priaznivci telovýchovnej jednoty, ktorí kandidujú v nastávajúcich vo¾bách do 
samosprávy obce, na èo však budú  potrebovaś poverenie i od nás volièov. Ešte 
pred ich zvolením ich môžem ubezpeèiś, že v tejto aktivite nájdu plnú podporu 
èlenov Telovýchovnej jednoty Zavažan Kálnica.
V Kálnici 12. 10. 2014 Dušan Filip, predseda TJ Zavažan

Z ÈINNOSTI TJ ZAVAŽAN KÁLNICA:  Ochranné siete hotové 
ÏALŠÍ CIE¼:  Multifunkèné ihrisko
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